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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic a 
diariet@vinaros.es i no podran sobrepassar 
les 25 línies en Times New Roman (cp.12), 
excepte en el cas de partits polítics 
amb representació municipal que tenen 
assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.

VinaròsE L  D I A R I E T

L’Ajuntament de Vinaròs va aprovar en data 26 de 
febrer, un decret d’Alcaldia per a reduir les restriccions 
adoptades per fer front al coronavirus gràcies a la millora 
de la situació epidemiològica. Aquestes noves mesures 
van començar a aplicar-se des de les 00:00 hores del dia 
1 de març:
Reobertura dels parcs infantils, cal·listènia, parcs sèniors, 
skatepark, camp de bitlles i petanca, horts solidaris i 
instal·lacions esportives municipals a l’aire lliure.

Reiniciar la celebració del Mercat Setmanal del Dijous 
amb la limitació del 50 % de les parades autoritzades, a 
partir de dijous dia 4 de març de 2021 amb les parades 
amb número par i alternativament les següents setmanes.   
Per acabar, l’alcalde, Guillem Alsina, ha agraït l’esforç que 
està realitzant tota la ciutadania per fer front a la pandèmia 
i afegia que “només de forma unida amb el compliment 
de totes les normes marcades per les autoritats sanitàries 
podrem superar aquesta difícil situació.»

L’Ajuntament relaxa les mesures 
contra la Covid-19

Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate-vinaros.com     estate.vinaros@gmail.com

+34 964 82 50 48

Disfruta de tu tiempo y dinero, 
        ¡ confía en nosotras !                    

¡Vendemos tu casa !

Els infants ja han pogut disfrutar dels parcs, que han reobert
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La Generalitat decreta noves mesures 
contra el coronavirus

X.Flores
Setmana de prudent “desescalada” la que hem 
viscut esta setmana a Vinaròs i la resta de la 
Comunitat Valenciana. Des de dilluns 1 de 
març es van reobrir, encara amb restriccions, les 
terrasses dels bars i restaurants, es va ampliar 
l’horari comercial i els aforaments i s’ha permès 
l’esport a l’aire lliure. 

Els bars han reobert les terrasses fins a les 6 de 
la tarde i s’ha permès el tancament de comerços 
ja fins les 20h i no a les 18h, com en les últimes 
setmanes era obligatori.
Els xiquets han pogut jugar als parcs i els 
esportistes per fi practicar esport a l’aire 
lliure sense mascareta, però els gimnasos i els 
pavellons esportius continuen tancats i no és 
permesa cap activitat. 
S’ha ampliat a 4 el màxim de persones que es 
podien reunir en espais públics i el toc de queda 
s’ha mantingut igual, des de les 22h fins a les 6 
de la matinada.  

La prudent desescalada dóna més vida als carrers
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Les regidores de Política Social i Educació, Berta 
Domènech i Begoña López, van presentar dimarts 
a la sala d’actes Provi García de la biblioteca 
pública la programació especial preparada des de 
l’Ajuntament, en col·laboració en diferents entitats 
per a celebrar el Dia Internacional de la Dona. 
L’agenda d’actes ha estat confeccionada amb la 
col·laboració de totes les regidories encapçalades 
per dones al consistori, un total de cinc, que són la 
meitat de l’equip de Govern Municipal.
La regidora de Política Social, Berta Doménech ha 
destacat que “es tracta d’una programació per a 
conscienciar, previndre i visibilitzar la situació de 
les dones en una societat patriarcal”. I encara que va 
considerar que “s’han realitzat importants avenços 
en matèria d’igualtat” va subratllar que “existeixen 
encara avui dia moltes discriminacions i estereotips 
per raó de sexe i per aquests motius és important 
continuar celebrant el Dia de la Dona”.
Pel que fa a la programació, Berta Domènech va 
explicar que inclourà diversos actes per visibilitzar 
les dones que, al llarg de la història, han aconseguit 
importants fites, però que han quedat en segon pla. 
Així, per al 10 de març, l’associació Femme Força 
Vinaròs oferirà una xerrada en directe pel Youtube 
de l’Ajuntament de Vinaròs amb el títol “Mujeres 
olvidadas en la historia”. La xerrada la impartiran 
Nathalie González i Verònica Grau.

Per al dia 24 de març es farà una conferència 
col·loqui en línia anomenada “Determinants de 
salut i malaltia en les dones”, a càrrec de la metgessa 
especialista en Medicina Preventiva i Salut Pública, 
Vita Arrufat, mentre que per al 5 de març es farà una 
xerrada des de l’Instagram del Casal Jove amb el 
títol “Quin cos volen que tingues Instagram i TikTok? 
Prevenció dels trastorns de la conducta alimentària 
en adolescent”, que oferirà Marta Oliver i Berta 
Peris. El 25 de març serà el torn de la conferència 
“Com viure la vulnerabilitat en temps de pandèmia” 
a càrrec de la psicòloga i sexòloga, habilitada com a 
educadora social, Maite Meseguer. 
De la seua banda, la regidora d’Educació, Begoña 
López, ha explicat que enguany es farà una nova 
edició dels monòlegs a càrrec de Puro Teatro Artes 
Escénicas, però serà en línia a través del canal de 
Youtube de l’Ajuntament de Vinaròs els dies 6 i 27 
de març. Segons comentava “la situació sanitària 
no ens permet fer les sessions presencials, així 
que hem optat per aquesta modalitat virtual, fet 
que permetrà a molta més gent poder gaudir dels 
monòlegs”. Pel que fa a la temàtica, López detallava 
que serà “El que l’aigua em va donar”, un viatge en 
primera persona per la vida de les dones artistes, 
amb l’aigua com a fil conductor.
El Consell Municipal de Formació de Persones 
Adultes també col·laborarà en la programació del 

Dia de la Dona amb la difusió a les xarxes socials de 
la gravació del poema “Cançó de fer camí” de Mercè 
Marçal, per al dia 8 de març, a més de l’emissió 
del curtmetratge “La boda” de la directora Marina 
Seresesky. López ha agraït la col·laboració de la 
Fundació Caixa Vinaròs i de Canal 56 per a poder 
emetre el curtmetratge a les 21:00h i les 23:00h.

Les regidores  Berta Domènech i Begoña López 
van presentar la programació del 8M

8m
DEL VIERNES 5 AL 
LUNES 8 DE MARZO

ENCENDIDA VIOLETA
Con ocasión de la celebración 
del Día Internacional de la 
Mujer a cargo de la Concejalía 
de Obras  y Servicios del 
Ayuntamiento de Vinaròs. 

VIERNES 5 DE 
MARZO A LAS 18h

DIRECTO DE INSTAGRAM 
@CASALJOVEVINAROS
Charla a cargo de Marta Oliver 
y Berta Peris «Qué cuerpo quieren 
que tengas Instagram y Tik tok?. 
Prevención de los trastornos de 
la conducta alimentaria 
en adolescentes» 

DOMINGO 7 DE 
MARZO A LAS 18:30h

DIRECTO EN YOUTUBE 
DE FEMME FORÇA VINARÒS
Charla a cargo de Esperanza 
Marín Romero «La importancia 
de la educación sexual» 

DEL LUNES 8 AL 
MIÉRCOLES 10 DE MARZO 

LECTURA DE MICRORRELATOS
«Mujeres Capaces»  en Cadena 
Ser Maestrat. Organizado por 
Consejo Municipal de FPA, 
Asociación de Alumnas y 
Concejalía de Educación.

LUNES 8 DE MARZO

DIFUSIÓN EN LAS REDES 
SOCIALES DE LA GRABACIÓN 
DEL POEMA «Canción de hacer 
camino»  de M. Mercé Marçal: un
canto intercultural a la sororidad 
con participación de las alumnas 
de idiomas del Consejo M. de FPA.
 Organiza: Consell Municipal de FPA

EMISIÓN DEL CORTOMETRAJE 
 «La boda»  (2012) de Marina 
Seresesky, por Canal 56.
Organiza: Consell Municipal de FPA

MARTES 9 DE 
MARZO A LAS 20:00h

DIRECTO EN YOUTUBE 
DE FEMME FORÇA VINARÒS
Charla a cargo de Emilia de 
Sousa y Verónica Grau 
«Feminismo jurídico» 

MIÉRCOLES 10 DE
MARZO A LAS 17:00h

 
JORNADA DE PREVENCIÓN DE 
ADICCIONES CON PERSPECTIVA 
DE GÉNERO en línea a cargo 
de las UPCCAs en Red 
Comunidad 
Valenciana.
 

JUEVES 11 MARZO
A LAS 18:00h

TERTULIA LITERARIA 
«Canto rodado» de Maria Barbal con 
participación de la autora en línea.
Inscripción previa al Consejo
Municipal de FPA, con un mensaje 
de WhatsApp al 667958841

MIÉRCOLES 10 
MARZO A LAS 20:00h

DIRECTO EN YOUTUBE 
DE FEMME FORÇA VINARÒS
Charla a cargo de Nathalie 
González y Verónica Grau 
«Mujeres olvidadas la historia».

MIÉRCOLES 24 
MARZO A LAS 18:30h

CONFERENCIA- COLOQUIO 
EN LÍNEA «Determinantes de 
salud y enfermedad en las mujeres»
a cargo de Vita Arrufat Gallén,
Médica Especialista en Medicina 
Preventiva y Salud Pública.

JUEVES 25 DE 
MARZO A LAS 19:00h

CONFERENCIA «Como vivir la
vulnerabilidad en tiempos de 
pandemia», a cargo de Maite 
Meseguer, psicóloga y sexóloga, 
habilitada como educadora social.

SÁBADO 6 Y DOMINGO 27
DE MARZO A LAS 20:30h

MONÓLOGOS EN LÍNEA
«Lo que el agua me dio» 
A cargo de de los grupos de teatro
joven de Puro Teatro Artes Escénicas. 
Presentan de forma teatralizada y 
en primera persona las vidas de artistas 
de distintas disciplinas que han 
revolucionado su época con su vida 
y su arte, a través del hilo creador del agua.
Dirección y creación Toni Guillot,  Puro Teatro
Artes Escénicas. Producción Carlos Gil
Duración 22'. Idiomas castellano/valenciano

Helen 
Keller

DolorsAleu  Riera

Vinaròs. 8 de marzo. Día de la Mujer
PROGRAMACIÓN 

#VisibilizaIgualdad #VinaròsSimplica

visibilicemos lo invisible!

Bertha
Benz

Anna
Mª Lluch

2021

8m
ELLES

Bertha
Benz

Anna
Mª Lluch

fem-les visibles!

#VisibilitzaIgualtat #VinaròsSimplica

Vinaròs. 8 de març. Dia de la Dona

Anna Mª Lluch. És una metgessa espanyola i investigadora 
en oncologia, especialitzada en càncer de mama. És catedràtica 
de Medicina a la Universitat de València i cap del Servei d'Hematologia 
i Oncologia de l'Hospital Clínic Universitari de València. L'any 1985 
va obtindre el doctorat per la Universitat de València i el Premi 
Extraordinari de Doctorat, i el 2020 va ser distingida amb la 
Medalla d'Honor de la Xarxa Vives d'Universitats.Bertha Benz. Empresària de l'automoció. Va ser pionera de 

l'automoció alemanya i inventora de la pastilla de fre per a automòbils. 
Va ser l'esposa i companya de negocis de l'inventor de l'automòbil, 
Carl Benz. L'agost de 1888 es va convertir en la primera persona a 
conduir un automòbil en una llarga distància. En fer-ho, va catapultar 
l'invent del seu espós a la fama mundial i va aconseguir per a la 
companyia de tots dos les primeres vendes del vehicle.

2021

Vinaròs presenta una programació especial 
per a commemorar el Dia Internacional de la Dona

Des del Govern Municipal, amb la col·laboració de les entitats locals, s’ha preparat una completa agenda d’actes 

*La programació es pot consultar a la contraportada 
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Turisme Comunitat Valenciana ha posat 
en marxa dues línies d’ajudes per a les 
empreses turístiques i d’oci nocturn per 
a pal·liar els efectes econòmics de la 
crisi de la Covid-19. En total ha previst 
una partida de 26 milions d’euros i 
cal destacar que aquestes ajudes són 
compatibles amb el Pla Resistir de la 
Generalitat Valenciana. 
Pel que fa a les ajudes per al sector turístic 
estan adreçades per a allotjaments, 
com ara hotels, càmpings i cases rurals, 
així també com per a les agències 
de viatge i empreses d’experiències 
turístiques. Les sol·licituds es poden 
presentar fins al 22 de març de forma 
telemàtica a través del següent 
enllaç http://www.turismecv.com/
ayudas-covid19-para-empresas-y-
profesionales-turisticos/?fbclid=IwAR0

O9cRBLkLyvfBIlGVfRKwP5hB6mBM3_
ezJNxTXdLY5EFdTb2M22eMJEmk, 
on també es pot consultar tota la 
informació i les bases de la convocatòria.
En relació a les ajudes per a l’oci 
nocturn, estan adreçades per a pubs, 
discoteques o sales de festa que es 
van veure obligades a tancar el passat 
17 d’agost en compliment de les 
restriccions per fer front a la Covid-19. 
Les sol·licituds es podran presentar de 
forma telemàtica des del 2 de març 
fins al 2 d’abril, ambdós inclosos, a 
través del següent enllaç http://www.
turismecv.com/ayudas-covid19-al-
ocio-nocturno/?fbclid=IwAR1K6ywvLg
O5RsIc61EMjqGY1LGaM8WeeCzVQwQ
FnlwtPKoBNb5uuW4MnJw, on també 
es troba tota la informació de l’ajuda, 
així com les bases de la convocatòria.

X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha desestimat el 
recurs de reposició interposat per l’empresa 
Promociones  Bemir  SL  i resoldre el conveni 
urbanístic que es va signar a l’agost de 2010 per 
a desenvolupar el PAI SUR 12, situat al costat 
del magatzem municipal, a més de caducar-
lo, quedant els terrenys en la situació de sòl 

urbanitzable residencial sense programació 
aprovada. També s’ha estimat la devolució de la 
garantia dipositada per l’empresa al no haver-hi 
danys i perjudicis per als propietaris dels terrenys. 
El regidor d’Urbanisme, José  Chaler,  va explicar 
que ja es va aprovar en ple resoldre aquest 
conveni però que l’empresa va interposar recurs 

contra aquesta resolució i ara es desestima i es 
retorna la quantitat econòmica aportada per la 
mercantil com a garantia, ja que els propietaris 
dels terrenys no han sofert danys i perjudicis. 
El punt va ser aprovat amb els vots a favor de 
PSPV, TSV, PP, Compromis, Cs i regidor no adscrit i 
l’abstenció del PVI.

Turisme Comunitat Valenciana aprova ajudes Covid-19 
per a l’oci nocturn i empreses turístiques

Les sol·licituds es poden presentar de forma telemàtica a través enllaços que s’han habilitat 
des de la mateixa web de Turisme Comunitat Valenciana

Vinaròs aprova la caducitat del PAI SUR 12
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L’alcalde, Guillem Alsina,  el regidor d’Urbanisme, 
José Chaler i la regidora de Pesca, Anna Fibla, es 
van reunir dimarts amb la directora general de 
Ports Maria Luisa Martínez i la subdirectora general 
de Ports Maria Pilar, per parlar d’algunes de les 
actuacions previstes per als propers mesos, així com 
futurs projectes per a la millora de l’entorn portuari.
Un d’aquests projectes serà remodelació de la plaça 
del Primer de Maig perquè s’integre amb la ciutat 
i així posar en valor aquesta zona de la localitat. 
L’alcalde Alsina, ha destacat que “la reunió ha servit 
per coordinar els treballs que es duran a terme per a 

desenvolupar aquest projecte que donarà continuïtat 
a les obres de l’obertura de la plaça ja executades”.
D’altra banda, també s’ha traslladat a la directora 
general la necessitat de dragar la zona més propera 
a la llotja per facilitar la navegació de les barques, així 
com la neteja i manteniment de la zona portuària, 
incloent les zones enjardinades. En aquest sentit, 
la regidora Fibla ha indicat que “hem sol·licitat 
l’adequació del ferm de la carretera de dintre del 
port i també hem traslladat algunes demandes dels 
pescadors com millores a la llotja”.
Un altre dels aspectes tractats ha sigut el manteniment 

del carrer del Varador, un vial que és titularitat de 
Ports, però que al mateix temps és urbà. Alsina ha 
explicat que “per a poder realitzar intervencions cal 
sol·licitar els permisos corresponents, fet que suposa 
en molts casos esperar llargs períodes de burocràcia 
per actuar, així que hem demanat a la directora 
general signar una autorització genèrica per a 
facilitar les tasques i evitar totes les tramitacions 
cada cop que necessitem intervenir en el carrer”. 
Per últim, també s’ha demanat reforçar els dics entre 
la llotja i el Club Nàutic, una tasca que ja s’ha realitzat 
al tram situat més al nord del recinte portuari.

X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat amb el vot 
a favor de PSPV,  TSV, Compromís, i el regidor no 
adscrit, el vot en contra de PP i  PVI  i l’abstenció 
de C’s, el Pla Anual Normatiu que es durà a 
terme durant el 2021 i que conté 13 iniciatives 
normatives a crear o modificar. Entre elles, segons 
va explicar el regidor Fernando Juan, es troba la 
modificació de les bases d’ajudes econòmiques 
a clubs esportius per a ajustar-les a la realitat 
actual de l’esport local, la modificació de les 
taxes per prestació de servei i de les instal·lacions 
esportives, la modificació ordenança reguladora 
del medi rural, l’ordenança de protecció de 
l’arbratge local i el catàleg d’arbratge i flora local, 
així com l’ordenança municipal reguladora d’usos 
i gestió del Paratge Natural de la Serra del Puig. 
També es modificarà l’ordenança de subvencions 
per a la concessió de premis, es modificaran els 
estatuts del Consell Local de Turisme i l’ordenança 
d’ús i gaudi del litoral municipal, en la qual 
s’adaptarà el llistat de platges i cales. A més, es 
crearà una nova ordenança de trànsit i mobilitat, 
ja que l’actualment en vigor és de l’any 2002 i la 
de mobilitat reduïda de l’any 2001 i s’han fet al 
llarg d’aquests anys moltes modificacions, com 
va explicar Juan. Amb aquesta nova ordenança 
es fondrà en una única totes les modificacions 

realitzades. 
Una altra ordenança a modificar és la de 
convivència ciutadana per a incloure alguns 
tipus d’ infraccions en l’apartat sancionador, 
s’actualitzarà el reglament orgànic municipal, 
i es derogarà el reglament d’unions de fet per 
a evitar duplicitats en el registre autonòmic. 
La portaveu del  PVI, Maria Dolores Miralles, va 
assenyalar que aquest és el quart pla normatiu 
que s’aprova a l’Ajuntament i que l’any 2019 ja es 
va proposar fer 10 iniciatives normatives de les 
quals només se’n va aprovar una, i al 2020 cinc 
iniciatives de les quals només s’en van aprovar 
dos. “Ara es plantegen 13 iniciatives, i el  PVI  va 
arrencar en el seu moment el compromís del 
govern que una de les prioritats era regular el ROM, 
però segueixen sense donar una solució, i estem 
decebuts perquè ha passat molt de temps”, va 
lamentar. A més, va criticar que l’equip de govern 
concedeixi la participació en les taules d’aquests 
reglaments al regidor no adscrit, Carlos Ramírez. 
El PP de Vinaròs va votar també en contra de 
la proposta, argumentant el seu portaveu, 
Juan Amat que “és un full de ruta que sistemàticament 
s’incompleix, com va passar en els anys anteriors” i 
que “en aquesta declaració d’intencions no s’inclou 
cap baixada d’impostos, raó suficient per a no 
donar suport a aquest plantejament en la situació 

actual i amb lo malament que ho estan passant 
els vinarossencs”. També va dir que la modificació 
de l’ordenança de convivència ciutadana que 
planteja l’equip de govern inclourà algunes 
de les infraccions de protecció de seguretat 
ciutadana, fet que va dir que era incongruent en 
declaracions de PSPV i TSV. “Quan estan a l’oposició 
li diuen llei mordassa i quan governen passa a 
ser llei de seguretat ciutadana”, va concloure. 
Fernando Juan va contestar a Miralles que l’equip 
de govern estava esperant l’aportació del PVI quant 
a la modificació del ROM i va lamentar que votés 
en contra de la resta de reglaments. També va 
defensar que s’han dut a terme moltes iniciatives 
normatives en anys anteriors per part de l’equip de 
govern, alguns d’ells pendents d’aprovació.

La directora general de Ports visita les instal·lacions 
portuàries de Vinaròs

La visita ha servit per traslladar algunes demandes per a la millora de les instal·lacions, 
així com la coordinació dels treballs per a desenvolupar futurs projectes

L’Ajuntament de Vinaròs es proposa dur a terme 
13 iniciatives normatives al llarg del 2021

Es redactarà una nova ordenança de trànsit i mobilitat en tindre dos dècades l’actual
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L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat 
per unanimitat una moció presentada 
pel Partit Popular per a accelerar la 
reversió de l’Antiga N-340 i reordenar 
el trànsit per a no col·lapsar Vinaròs, 
instant a l’Ajuntament de Benicarló 
que permeti el pas de vehicles 
pesants per aquest vial al seu pas 
pel seu municipi, la circulació dels 
quals va prohibir quan el vial va 
passar a ser de titularitat municipal. 
La moció presentada pel PP instava 
l’Ajuntament de Vinaròs a accelerar 
la reversió de l’antiga N-340 i 
solucionar “el problema ocasionat 
per l’Ajuntament de Benicarló 
que, al no permetre la circulació 
de vehicles pesats pel seu tram de 
l’antiga N-340, ja que quan venen 
de Castelló a Benicarló i s’obliga als 
transportistes a circular fins a Vinaròs 
i des d’aquí tornar a Benicarló”. 
El portaveu adjunt dels populars, Lluís 
Gandia, explicava que “en primer lloc 
exigim al govern municipal que es 
posi les piles per a obtenir la reversió 
de l’antiga N-340. Són ja molts anys de 
promeses, anuncis i reunions que no 
arriben a bon port i aquesta situació 
no pot eternitzar-se. Les condicions 
de l’Ajuntament de Vinaròs són 
clares i ara el govern municipal ha 
de defensar aquesta postura i fer-se 
valer enfront d’un govern central que 
menysté els interessos de Vinaròs”. 
D’altra banda, Gandia va dir que 
“l’Ajuntament de Benicarló prohibeix 
des de fa setmanes el pas de camions 
per l’antiga N-340 que ja és de 

titularitat municipal” i que “aquesta 
decisió provoca que els camions 
pesats situats al nord del nucli urbà 
han de circular per la N-340 antiga 
pel tram de Vinaròs, la qual cosa 
suposa un increment de vehicles 
pesants pel tram  vinarossenc”. 
El portaveu Popular apuntava també 
que “els veïns de la costa sud estan 
obligats a utilitzar l’antiga N-340 si 
volen desplaçar-se al nucli urbà per la 
decisió unilateral del govern de PSPV-
PSOE i Som Vinaròs, i ara es troben amb 
tots els camions que des de la zona 
nord de Benicarló circulen per l’antiga 
N-340 amb l’increment exponencial 
de la perillositat per a tots ells”. 
Gandia  va recordar  que “en el 
ple del 23 de juliol de 2020 ja 
advertíem d’aquest problema i el 
govern local no ha mogut un dit, 
per la qual cosa exigim una solució 
ràpida perquè la seguretat viària 
dels vinarossencs està en perill i els 
qui més ho patiran són els veïns de 
la costa sud que mereixen que el 
govern municipal aporti solucions”. 
El portaveu de C’s, Manuel Herrera, 
va assenyalar que el problema 
existeix i s’agreuja amb el pas del 
temps i que estava d’acord a haver 
de solucionar aquests problemes 
de trànsit. “Estic d’acord en la 
proposta, hi ha una problemàtica 
amb els camions al seu pas per 
Vinaròs i amb el trànsit”, va indicar, 
lamentant que no s’hagués fet la 
cessió municipal del vial al mateix 
temps els municipis de Peníscola, 
Benicarló i Vinaròs. “És un problema 

que hauria d’estar solucionat fa 
temps i que deu  assumir  l’equip 
de govern i establir solucions 
ràpides”, va concloure. 
Per part del  PVI, Maria Dolores 
Miralles també va considerar urgent 
que passi a ser municipal l’antiga 
carretera N-340, encara que va 
matisar que “en les millors condicions 
possibles”, per a poder desviar el trànsit 
de camions de més de 8 tones. “Mentre 
no estigui resolta aquesta reversió, 
s’hauria de replantejar la direcció única 
de la costa sud per a no posar en perill 
als veïns que han d’agafar l’antiga N-340 
per a  accedir  al municipi”, va indicar. 
L’edil d’Urbanisme, José  Chaler, 
va reconèixer que cal resoldre 
aquesta problemàtica 
i va assegurar que l’equip de govern 
està negociant fa temps aquesta 
reversió “però no volem que sigui a 

qualsevol preu”, recordant que són 12 
km de vial més els accessos els que cal 
adequar abans de la cessió. Chaler va 
assenyalar que “cal resoldre encara 
els problemes d’inundacions en la 
zona del Camí Carretes, la il·luminació 
en els nous accessos a la variant de 
la N-340, un nou asfaltat de tot el 
tram de l’antiga N-340 i la realització 
de rotondes que són necessàries. 
Tot això ho ha de fer el Ministeri, i 
hem mantingut diverses reunions, 
estem treballant en aquest sentit i 
esperem aconseguir que la cessió 
sigui en les millors condicions i 
al més aviat possible”, va explicar. 
Per part seva, l’alcalde, Guillem 
Alsina, va concloure el torn 
d’intervencions i es va comprometre 
a parlar amb l’alcaldessa de Benicarló 
sobre aquesta problemàtica i buscar 
solucions al respecte.

El ple aprova una moció per accelerar la reversió 
de la N-340a i demanar que Benicarló permeta el pas 

de camions pel vial per evitar col·lapses a Vinaròs

Els vehicles pesants actualment han de baixar  per Vinaròs i donar la volta i tornar a 
Benicarló per l’antiga N-340 si volen anar al poble veí quan venen des de Castelló

L’Ajuntament de Vinaròs s’ha adherit al Pla 
Municipis en xarxa per a impulsar l’ús de les 
energies renovables a la ciutat. L’objectiu és la 
implantació de plantes solars fotovoltaiques a les 
localitats de la Comunitat Valenciana a través de 
la creació d’una Comunitat Energètica Local, on 
també es puguen adherir els veïns interessats.
El pla compta amb dues iniciatives diferents. La 
primera per a plantes solars no  superiors a 100KW 
de potència, en aquest cas, l’energia obtinguda es 
destinarà per subministrar els edificis públics, com 
ara els poliesportius, col·legis, administracions 
o similars. Cal assenyalar que la població 

interessada també es pot integrar voluntàriament 
a la comunitat energètica i obtindre així 
electricitat per a les seues llars, mentre que en el 
cas dels polígons industrials poden participar de 
l’autoconsum col·lectiu oferint les seues teulades 
per a la instal·lació fotovoltaica.
La segona iniciativa, per a plantes superiors 
als 100KW, serà per abastir petites i mitjanes 
empreses adherides a la comunitat energètica, 
amb la possibilitat de ser beneficiàries de 
contractes de compra-venda d’electricitat. 
El regidor de Transició Ecològica, Hugo Romero, 
ha destacat que “l’Ajuntament de Vinaròs ja 

compta amb un projecte de comunitat energètica 
finançat pels fons europeus EDUSI, que suposa la 
creació d’una Xarxa Eléctrica Intel·ligent o Smart 
Grid per a un consum més eficient”. En aquest 
sentit, afegia que l’adhesió al Pla Municipis en 
xarxa de la Generalitat Valenciana suposarà 
complementar i ampliar el projecte.
Per acabar, Romero ha assenyalat que la proposta 
té com a finalitat complir els objectius de 
descarbonització, la neutralitat de l’administració, 
la producció d’energia 100% neta per a l’any 2050 
i la reducció de les emissions de gasos d’efecte 
d’hivernacle compromeses en l’Acord de París.

Vinaròs s’adhereix al Pla Municipis en xarxa 
per al foment de les energies renovables

La iniciativa suposarà crear comunitats energètiques locals per subministrar els edificis 
i equipaments municipals, a més de permetre integrar-se a veïns i empreses interessades 
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L’Ajuntament de Vinaròs ha rebutjat la valoració 
presentada pels propietaris d’un immoble 
situat en el passeig Colón número 26, a la  unitat 
d’execució residencial UE2R14, terrenys coneguts 
popularment com el PAI de Machaco. La valoració 
dels propietaris és per un import de 636.000 
euros, però en canvi, el consistori, de la seua 
banda, ha fixat el preu d’aquesta expropiació en 
278.000 euros i dona ara 10 dies als propietaris 
per a decidir si accepten la proposta. En cas de no 
acceptar-la, haurà d’acudir-se al Jurat Provincial 
d’Expropiació perquè realitzi una nova valoració 
de l’habitatge i un pla de pagaments. El punt va 
aprovar-se amb els vots a favor de PSPV,  TSV  i 
Compromís i les abstencions de la resta de grups. 
El regidor d’Urbanisme, José Chaler, va explicar que 
l’immoble està situat en el PAI Machaco, i que en el 
seu moment, quan es va dur a terme la reforma del 
passeig marítim, es van signar diversos convenis amb 
reserva d’aprofitament urbanístic amb l’objectiu 
del consistori d’alinear tota la façana d’aquesta 
zona pròxima al mar. “Es van signar 5 convenis amb 
propietaris i 4 d’ells ja estan solucionats”, va explicar. 
Segons va continuar, “els propietaris d’aquest 
immoble en qüestió demanaven al consistori 
l’expropiació i van presentar una quantitat que 
ens semblava elevada, i per això s’ha realitzat una 
nova valoració per part dels tècnics municipals 
i es notificarà als interessats per a que en un 

termini de 10 dies ens donen una resposta”. 
El portaveu del PP, Juan  Amat,  va dir que el seu 
grup municipal s’abstenia perquè en revisar la 
documentació de l’expedient no s’entenia que 
l’Ajuntament haguera fet una nova valoració, “que 
no coincideix amb la valoració que va fer el mateix 
consistori fa dos anys i mig”. “És una cosa que ens 
fa pensar i per això demanem una explicació”, va 
dir Amat, que va explicar que en data 31 agost 2017 
va tindre entrada en el Jurat d’Expropiació una 
valoració de l’Ajuntament de Vinaròs d’aquesta finca 
per import de 427.000 euros. “I ara, al febrer de 2021, 
el consistori valora la finca en 278.000 euros. No 
sabem si es tracta d’un error i agraïm una explicació, 

perquè no ens sembla lògic”, va assenyalar  Amat. 
Chaler  va respondre que al 2017 va quedar tot 
pendent i que ara es va tornar a valorar l’edifici 
per part dels serveis Tècnics després de la petició 
d’expropiació dels propietaris.
Cal recordar que en este entorn els propietaris 
van cedir en el seu dia els terrenys i immobles 
al consistori i aquest es va comprometre, en un 
acord plenari  que va aprovar el conveni al juliol 
de 2008, a que si en el termini de tres anys no es 
feia la urbanització, ho completaria el consistori 
per gestió directa. No es va fer en el termini pactat 
i per això els propietaris es van acollir al seu dret a 
la expropiació.

L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat la 
caducitat de l’expedient administratiu del 
PAI SUI06, de la Ciutat del Transport, en haver 
passat el temps estipulat per a executar-lo. 
El PP va donar suport al punt argumentant 
el portaveu Juan  Amat  que fa anys que ha 
caducat, però va matisar que “és una altra 
mostra de deixadesa i falta de capacitat de 

treball de l’equip de govern, ja que al juny de 
2016 el ple ja va declarar la caducitat del PAI i 
que des de llavors l’expedient no s’ha resolt”. 
El regidor d’Urbanisme, José  Chaler, va 
explicar que ell va entrar com a edil de l’àrea 
l’any 2019 i que aquest equip de govern 
només intenta donar solució al tema, 
sent aquest el moment escollit per fer-ho 

i decidir després el futur d’aquest PAI. A 
això,  Amat  va dir que  Chaler “ha ratificat amb 
les seves declaracions la deixadesa manifesta 
del govern municipal anterior i l’actual”. 
El ple també va aprovar la cessió d’un petit 
terreny del carrer Moixina, en la costa nord amb 
destinació a vial públic que permetrà enllaçar 
amb un altre carrer per a donar-li continuïtat.

L’expropiació de l’últim immoble del ‘PAI Machaco’ 
podria anar de nou al Jurat d’Expropiació 

La valoració dels propietaris per l’immoble és de més de 350.000  euros superior a la que ofereix l’Ajuntament 

Caducitat del PAI de la Ciutat del Transport

L’Agrupació SOS Comerç ha informat en un 
comunicat que el passat mes de febrer SOS 
Comerç va aconseguir que l’Ajuntament de 
Vinaròs escoltés al petit comerç de la localitat, 
que havia quedat exclòs de les ajudes del 
Pla Resistir que havia posat en marxa la 
Generalitat. 
“En una primera reunió es va aconseguir 
obtenir el compromís de l’alcalde, Guillem 
Alsina, d’habilitar ajudes directes xifrades en 
400.000€ al comerç de la localitat que estava 
previst destinar en un termini màxim d’un 
mes. Després de varies reunions i veient que 

el termini determinat s’estava demorant, i no 
s’aconseguien acords concrets, SOS Comerç 
va sol·licitar una altra reunió amb la regidora 
d’Hisenda, Maria Cano, que va tenir lloc el 
passat dimarts”, expliquen en el comunicat. 
En la reunió, en la que també va estar present 
Anna Fibla, regidora de Comerç, segons SOS 
Comerç “es va aconseguir obtenir dades 
més concretes, així com també ampliar els 
compromisos de l’Ajuntament, és a dir, ampliar 
la quantitat establerta inicialment, concretar 
la formula a utilitzar per percebre l’ajuda i 
l’acotament final dels IAE amb dret a l’ajuda 

directa”. Cal destacar que només tindran dret a 
l’ajuda aquells IAE que no estiguin incorporats 
a altres ajudes directes, com per exemple el 
Pla Resistir. Un dels principals objectius de 
SOS Comerç ha estat que els tràmits fossin 
el més àgils possible, per això, segons han 
informat “només es demanarà l’alta de l’IAE, 
certificat del número de treballadors (el límit 
per a percebre l’ajuda és de màxim 10) i una 
declaració de responsabilitat d’estar al corrent 
de pagament. Així mateix, no serà necessari 
tenir el domicili fiscal a Vinaròs, com s’havia 
mencionat amb anterioritat”. 

SOS Comerç reprèn la negociació de les ajudes directes amb 
l’Ajuntament de Vinaròs, que seran superiors als 400.000€ 

X.Flores



6 març de 2021

9

ACTUALITATE L  D I A R I E TVinaròs

X.Flores
La residència per a majors dependents de Vinaròs, 
situada a l’avinguda Gil d’Atrocillo, conclourà l’obra 
a finals del mes de març i la intenció és obrir-la al 
públic durant el mes d’abril, encara que dependrà 
de la celeritat en la tramitació per part de la 
Conselleria. Ahir al matí l’alcalde, Guillem Alsina, 
la regidora de Política Social, Berta Domènech i el 
responsable d’Urbanisme, José Chaler, van cursar 
visita a les noves instal·lacions, acompanyats de 
la presidenta de L’Onada Serveis, Cinta Pascual 
i l’arquitecte Pep Selgar. Les obres estan ja 
pràcticament concloses a falta de rematar interiors 
i connexions i disposar el mobiliari de les diferents 
estàncies. 
Amb quasi 5.500 metres quadrats i tres plantes, 
aquesta residència tindrà capacitat per a 145 places 
per a persones majors residents, de les quals 85 són 

de titularitat pública.
Consta de 54 habitacions dobles i 37 de simples, 
banys totalment adaptats, 4 ascensors i 4 terrasses 
de grans dimensions. La inversió ha estat de 5,3 
milions i   amb la residència i el centre de dia de 
la planta baixa, Vinaròs tindrà en este edifici 225 
places per a majors dependents. 
La construcció ha estat realitzada amb mòduls 
prefabricats de formigó i en les tasques més 
complicades s’ha treballat en caps de setmana 
per minimitzar les molèsties als actuals usuaris del 
centre de dia. A la residència es crearan 70 nous 
llocs de treball. Sumats als del centre de dia, seran 
quasi un centenar les persones que treballaran en 
aquest edifici. 
L’alcalde, Guillem Alsina, va recordar els inicis 
d’aquest “projecte de ciutat” que va començar 
l’any 2008 amb la seua inclusió al Plan E i que 

conclourà ara, quasi 4 legislatures més tard. 
“Aquesta és una infraestructura molt esperada 
no només a Vinaròs sinó a tota la comarca per 
la gran demanda de places, i a finals de març o 
principis d’abril, quan concloga l’obra inicarem 
tots els tràmits administratius  per a que puga ser 
finalment disfrutada”, va assenyalar Alsina, que 
també va destacar “les dificultats que han tingut les 
empreses constructores” Gimecons i Hermo, entre 
altres, per fer l’obra als pisos superiors del centre 
de dia i va agrair a l’empresa que gestiona el centre 
de dia i la residència que hagi dut a terme l’obra 
en els terminis previstos i una la excel·lent qualitat 
d’acabats que repercutirà molt favorablement en la 
qualitat de vida dels seus usuaris. “Vinaròs donarà 
amb la residència un pas molt gran endavant en 
atenció sociosanitària, i hem d’estar orgullosos 
com a ciutat”, va concloure.  

Vinaròs vol obrir a l’abril la residència 
per a majors dependents

Àmplies habitacions i espais i magnífics acabats i qualitats són característiques d’aquest 
nou equipament sociosanitari que ofereix 145 places, de les que 85 són públiques. La nova 
residència és referència constructiva en aquest tipus d’equipaments

Vista exterior. La residència s’ha construit a la part superior del centre de dia i amb 
mòduls de formigó que ha fabricat la empresa local Hermo. L’obra està a punt de 
concloure i  la seua ràpida apertura dependrà de la celeritat dels tràmits 

L’alcalde, Guillem Alsina, la regidora de Política Social, Berta Domènech 
i el regidor d’Urbanisme, José Chaler, escoltant les explicacions del 
responsable de l’obra



6 març de 2021

10

ACTUALITAT

L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat declarar la 
caducitat del PAI  UE2R12  amb els vots a favor 
PSPV, TSV, PP, Compromís, C’s i el regidor no adscrit 
i l’abstenció del PVI.
Es tracta del PAI situat entre avinguda Llibertat i 
Avinguda Barcelona, prop dels terrenys on hi ha 
prevista la construcció del centre de salut.
El regidor d’Urbanisme, José  Chaler  va 
explicar que es declara ara la caducitat 
d’aquest programa en transcórrer els 8 
mesos legalment previstos per a la tramitació 
d’aquest expedient.
El portaveu del PP, Juan Amat, va explicar que 
donarien suport al punt en estar l’expedient 
caducat, però va subratllar que l’acord plenari 
és de març de 2019, i que “han passat dos anys, la 
qual cosa és molt de temps sense resoldre aquesta 
situació i considerem que és una altra mostra més 
de deixadesa i falta de capacitat de treball”.
Chaler  va contestar que en cap cas es posa 
en dubte el treball del regidor d’Urbanisme 
anterior, i que en la majoria dels expedients 
d’urbanisme hi ha hagut aquest tipus de retards. 
Anna  Fibla  (TSV)  també va defensar el treball 

realitzat per l’anterior edil d’Urbanisme, Jan 
Valls.  Amat  va assenyalar sobre aquest tema que 
“poden continuar negant-ho, però la realitat és 
que és insostenible dir que és normal que, havent-
hi un termini legal per a donar una tramitació, 
l’incomplisquen vostès mateixos que governen, 
i poden repetir fins a l’avorriment que són bons 
governants, però la realitat és que porten a ple 
punts com aquest que diuen tot el contrari”, va 
concloure.
Alsina va tancar el torn d’intervencions destacant 

que “si el PP dubta de la capacitat de treball d’aquest 
equip de govern, aviat veuran la residència de la 
tercera edat, el nou col·legi Jaume I, el nou centre 
de salut, la passarel·la del  Cervol, el nou centre 
social, el centre d’interpretació turística, el carril 
lúdic a l’ermita, una nova parada d’autobusos 
en  Catalinetes, l’ampliació de l’IES Vilaplana i la 
modernització de la resta de col·legis del municipi”. 
“Li convido que miri què van fer del 2011 al 2015 
quan vostès governaven. Pot comparar-ho quan 
acabi aquesta legislatura”, va concloure.

Vinaròs crearà una oficina de l’habitatge

L’Ajuntament caduca el PAI UE2R12

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es

X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat, amb els vots a favor de 
PSPV,  TSV, Compromís, C’s i l’edil no adscrit, el vot en contra del 
PP i l’abstenció del  PVI,  una moció presentada pel grup municipal 
C’s sol·licitant la creació urgent d’una oficina de l’habitatge
Segons dicta la moció, aquesta oficina es crearia en col·laboració amb 
serveis socials i serviria per atendre consultes dels veïns via telefònica, co-
rreu electrònic, xat i sms. Herrera ha assenyalat que “en el nostre grup mu-
nicipal  venim  reivindicant  des de fa  mesos  solucions  per  als  famí-
lies  més  vulnerables i ara la  situació  s’ha  vist  agreujada  per  la  pandè-
mia. Per això, demanem que és creï una oficina municipal d’Habitatge”. 
Així, va subratllar que “cal elaborar un cens d’habitatges buits, col·laborar 
en ajudes al lloguer, o implantar un programa d’habitatge social com al-
gunes dels possibles solucions sobre aquest tema”.
El regidor de C’s va posar exemples de les iniciatives que duen a 
terme al respecte altres poblacions i va proposar vincular els tallers 
d’ocupació per fer rehabilitacions d’habitatges que puguen servir per 
oferir-les a gent que ho necessite. També va recordar la iniciativa que 
va presentar el seu grup municipal per a evitar els casos d’okupació al 
municipi. “La crisi s’agravarà degut a la pandèmia i un dels problemes 
greus serà l’habitatge. Cal treballar des de l’Ajuntament al respecte i la 
creació de l’oficina de l’habitatge ha de ser un primer pas”, va concloure. 
La regidora de Política Social, Berta Domènech, va explicar que s’hi estava 
treballant en implantar esta oficina. “Vam traslladar en comissió aquesta 
qüestió, i s’està treballant de manera interdepartamental entre serveis 
socials, urbanisme i la OAIC. És rellevant la seva implantació perquè pretén 
ser finestreta única per a tot el relacionat amb habitatge, per tenir una unitat 
de protecció en situacions que requereixen la mediació o per a impulsar 
les energies renovables, entre altres coses. Per la situació sanitària actual 
podria atendre de manera telemàtica i també presencial quan sigui possible 
i seria un gran avanç per a Vinaròs a causa de la problemàtica existent amb 
l’habitatge i que s’agreuja amb la crisi del Covid. El que demana ho estem 
ja treballant i per això i per la necessitat d’implantar-la votarem a favor”, va 
assenyalar.

De la seua banda, Marcela Barbé (PVI) va argumentar la seua abstenció explicant 
que “ens sembla millor que l’oficina no sigui virtual sinó presencial. Hi ha 
moltes persones que no tenen ordinador ni telèfons intel·ligents per a 
connectar-se Demanem ser més ambiciosos i posar-se en contacte amb 
entitats bancàries per a facilitar lloguers socials per a les persones que no 
puguin pagar un lloguer. La crisi és molt forta”.
Finalment, Juan  Amat (PP) va dir que “votarem en contra perquè després 
de 2 anys de legislatura sabem que aquest tipus de mocions es quedaran 
en un calaix. No té sentit donar suport a mocions que no es duran a terme. 
Si atenem al que realment s’està proposant, creiem que no és convenient 
vincular l’okupació il·legal amb els problemes per a la seva adquisició o 
lloguer. Cal fer polítiques efectives contra l’okupació i d’aquí la proposta que 
vam fer en el seu moment perquè es faci molt més del que es fa. La proposta 
planteja crear oficina virtual d’habitatge on atendre els veïns. Difícilment a 
la problemàtica de l’habitatge es pot donar solució per telèfon, mail o xat. 
Són només paraules però cap política concreta. Si es vol apostar per política 
d’habitatge que sigui amb polítiques efectives. Herrera va donar suport a un 
pressupost municipal fa menys de dos mesos que no donava ni un sol euro a 
habitatge. Cal ser coherent. Això és la política permanent del postureig”.

X.Flores
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El Departament d’Intervenció, 
dintre del pla de control financer 
anual, ha realitzat juntament amb 
la Regidoria d’Obres i Serveis, una 
auditoria operacional del servei de 
subministrament d’aigua potable del 
municipi. Cal destacar que l’actual 
contracte es va iniciar al 2002 amb 
FACSA com a empresa adjudicatària i 
finalitza el proper any 2022. L’objectiu 
de l’auditoria és determinar aquelles 
clàusules contractuals que són 
susceptibles de poder-se millorar i 
adaptar-les a l’actual normativa de 
contractes públics.
Les conclusions més importants que 
s’han extret, són que l’Ajuntament 
a d’incrementar el cànon que rep 
per part de la concessionària, a més 
de la necessitat de millorar la xarxa 
de canonades per tal d’incrementar 
l’eficiència hídrica del municipi. 
En aquest sentit, s’ha determinat 
que un dels punts més cabdals 
per a la propera licitació ha de ser 
la modernització del sistema de 
canonades, així com la necessitat 

d’implementar un sistema eficient 
per optimitzar el control d’aquest 
indicador, per aconseguir fer de 
Vinaròs un exemple en la bona gestió 
del recurs hídric.
Cal destacar que juntament amb 
l’augment del cànon, els ciutadans 
de Vinaròs es veuran beneficiats amb 
una reducció de la taxa a partir de la 
propera anualitat, ja que l’import que 
grava les inversions realitzades per 
part de l’empresa, es veurà reduït al 
mínim al haver arribat al període final 
d’amortització.
Aquesta auditoria, forma part dels 
controls funcionals i sistemàtics que 
es realitzen dels grans contractes 
que té l’Ajuntament de Vinaròs 
per tal de vetllar pel compliment 
de les clàusules contractuals, i per 
garantir una bona gestió del recursos 
econòmics municipals.
Segons la regidora d’Obres i Serveis, 
Carmen Morellà “ara iniciem els 
tràmits per realitzar un estudi de la 
xarxa de canonades del municipi, 
així com de totes les instal·lacions 

que permeten el subministrament 
d’aigua a cada casa de la nostra 
ciutat, per redactar el nou servei de 
gestió d’aigües potables garantint 
una major eficiència econòmica i 
hídrica”..
Cal destacar que per part de Totes i 

Tots Som Vinaròs, partit que forma 
govern a la ciutat amb el PSPV, es 
considera necessari fer un estudi 
de viabilitat per veure si és més 
convenient remunicipalitzar el servei, 
tornar a adjudicar-lo a una empresa o 
establir un sistema de gestió mixt.

L’Ajuntament de Vinaròs ha 
participat aquesta setmana en el 
cicle informatiu #FonsUE21_27, 
organitzat pel Centre Europe 
Direct Castelló de la Diputació, 
per explicar a les entitats locals, 
públiques, privades i ONGs com 
es distribuirà el pressupost de la 
Unió Europea durant el període 
2021-2027. Cal destacar que dintre 
de les partides també s’inclouen 
les mesures extraordinàries de 
recuperació econòmica i social 
d’Europa després de la pandèmia 
emmarcades dintre de la iniciativa 
“Next Generation”.
La jornada, que es va organitzar sota 
el lema “Finançament europeu per 
al sector públic” va comptar amb la 
participació del regidor de Transició 
Ecològica, Innovació Digital i Govern 

Obert, Hugo Romero, juntament 
amb l’arquitecta i els tècnics 
municipals dels departaments de 
Desenvolupament Local i Innovació 
Digital, entre altres.
El regidor Romero ha destacat 
que “els fons europeus són 
noves oportunitats per al 
desenvolupament dels nostres 
municipis de forma sostenible, 
tal com ho està sent l’EDUSI, que 
ha permès crear projectes per a 
millorar l’eficiència energètica, 
així com fer de Vinaròs una ciutat 
intel·ligent amb l’ús de les noves 
tecnologies”. En aquest sentit, afegia 
que els fons de regeneració o “Next 
Generation” són més oportunitats 
per al desenvolupament dels 
sectors productius i per a les 
infraestructures de Vinaròs.

L’Ajuntament de Vinaròs realitza una auditoria 
del contracte d’aigües potables

Totes i Tots Som Vinaròs demanarà que s’estudie si és més convenient la remunicipalització del servei 

L’Ajuntament participa en el cicle informatiu 
#FonsUE21_27

La Diputació de Castelló és l’entitat encarregada d’organitzar les sessions telemàtiques 
per informar del repartiment del pressupost comunitari per al període 2021-2027
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El Partido Popular en el Ayuntamiento 
de Vinaròs aseguró durante el turno de 
ruegos y preguntas del pleno ordinario, 
que “solicitará acceso al expediente de 
la zona azul porque queremos conocer 
que ha pasado y los motivos por los 
que, mientras la deuda crecía trimestre 
a trimestre, el gobierno de PSPV-PSOE y 
Som Vinaròs no hacía nada”.
Los populares señalaron que “la empresa 
concesionaria de la zona azul no paga el 
canon desde mediados de 2019 y la deuda 
asciende ya 250.000 euros y queremos 
conocer todos los detalles de lo que ha 
ocurrido en estos 18 meses en los que 
el gobierno municipal no ha movido un 
dedo mientras la empresa se quedaba la 
recaudación sin pagar ni un euro”.
Amat finalizaba indicando que “el 
gobierno municipal ha escondido la 

deuda durante muchos meses, así como 
su dejadez en la supervisión del contrato.  
Alsina y Fibla siguen callados desde que el 
Partido Popular denunciara públicamente 
los trapicheos que se han llevado a cabo 
en torno a la zona azul. No es normal que 
se posibilitara a la empresa quedarse la 
recaudación mientras no pagaba el canon 
durante más de año y medio”.
“Desde el Partido Popular queremos luz 
y taquígrafos para que los vinarocenses 
sepan la realidad de lo que ha pasado 
porque es más que probable que los que 
antaño prometían grandes mejoras en la 
zona azul, no habiéndolas posibilitado, 
hayan permitido encima a la empresa 
recaudar sin pagar. Y todo ello tapándolo 
con un manto de silencio tanto en 
comisión como en Pleno”, concluyó el 
portavoz Popular.

El portavoz de Ciudadanos Vinaròs, Manuel Herrera, 
solicitó en el último pleno ordinario de febrero que 
el Ayuntamiento de Vinaròs estudie la posibilidad 
de realitzar una excepción para que empresas y 
autónomos con deudas con la Administración 
puedan acceder también al reparto de las ayudas 
del Pla Resistir de la Generalitat “siempre y cuando 
exista esta posibilidad dentro del marco de la ley”. 
Herrera explicó que así se lo ha trasladado a la 
concejala de Hacienda, María Cano, y al alcalde, 
Guillem Alsina, y recordó que se trata de una solicitud 
que ya han realizado en otros municipios y espera 
que pueda ser establecida también en Vinaròs al 
considerar que esta ayuda podría beneficiar a los 
autónomos y saldar parte de la deuda que tienen 
contraída con la administración. 
Herrera ha señalado además que su petición es 

factible si se atiende a la nota informativa que ofrece 
la pàgina web de la Generalitat esta semana tras haber 
realizado una consulta  al Ministerio de Hacienda. 
Y es que dicho Ministerio ha contestado que “en el 
marco de las disposicions previstes en la Ley 38/2003 
de 17 de Noviembre General de Subvenciones, 
de conformidad con el articulo 13.2 de la citada 
norma, los Ayuntamientos tienen a su disposición, 
como administración concedente, la posibilidad de 
exonerar a los potenciales beneficiarios del requisito 
de encontrarse al corriente en el cumplimiento de 
las obligaciones tributarias o ante la Seguridad 
Social impuestas por las disposiciones vigentes, en 
tanto se estime conveniente por la naturaleza de la 
subvención. Entendemos que esta solución facilita 
la concesión de subvenciones en las especiales 
circunstancias derivadas de la pandemia”

El portavoz adjunto del Partido 
Popular en el Ayuntamiento de 
Vinaròs, Lluís Gandía, ha vuelto a 
recordar el recorte de 10 trenes 
regionales diarios entre Vinaròs y 
Castellón, y ha acusado al gobierno 
del PSOE de mantenerlo. 
Gandía ha explicado que “el Partido 
Popular dejó aprobados 24 trenes al 
día entre Vinaròs y Castellón, y con 
los recortes del PSOE desde hace 
un año únicamente circulan 14. Esta 
reducción de trenes pone en peligro 
la salud de las personas porque 
impide mantener la distancia de 

seguridad y dificulta la movilidad de 
los vinarocenses”.
Los populares han acusado al alcalde 
de Vinaròs, Guillem Alsina, de no 
reivindicarlos. “Ni da explicaciones ni 
exige aquello que es beneficioso para 
los vinarocenses, anteponiendo los 
intereses de su partido”, ha indicado. 
El portavoz vinarocense ha concluido 
que “desde el Partido Popular 
no vamos a parar y seguiremos 
insistiendo cada día hasta lograr 
que el PSOE vuelva a implantar las 
frecuencias ferroviarias que dejó 
aprobadas el PP”.

C’s pide que los autónomos con deudas puedan acceder 
a las ayudas que ofrece la administración por la crisis del Covid

El PP solicita acceso al expediente de la zona azul para 
conocer “porqué se permite que una empresa deba 
250.000 euros a la vez que se queda la recaudación”

El PP de Vinaròs acusa al PSOE de mantener el recorte 
de 10 trenes al día entre Vinaròs y Castellón

X.Flores
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E.F.
El viernes por la tarde se hizo la entrega virtual de premios del concurso de tarjetas navideñas Jesús Medrano, en el que hubo cuatro alumnos finalistas y 
ganadores del Col·legi d’Educació Especial Baix Maestrat de Vinaròs, que cuenta con alumnado del norte de la provincia castellonense. La entrega de premios 
este año ha sido telemático, el colegio vinarocense ha colgado un vídeo sobre el concurso en su página web, agradeciendo el reconocimiento y cariño.

María Heras, jugadora del BCR CEM L’H-AFANIAD 
Vinaròs, ha sido convocada por el Seleccionador 
Nacional de Baloncesto Femenino, para la 
concentración que se llevará a cabo a finales 
de marzo, tras la cual, saldrá la lista de las 12 
jugadoras que representaran a España en los 
Juegos Paralímpicos de Tokio 2020+1.
Desde AFANIAD Vinaròs, queremos felicitar a 
nuestra jugadora y deseamos que pueda estar 
en la máxima competición internacional, unos 
Juegos Paralímpicos, una competición que 
desde 1.992, no participaba la Selección Nacional 
Femenina.
¡¡¡¡ FELICIDADES, MARIA !!!!
La selección femenina de BSR realizará la 
última concentración antes de Tokio con 16 
jugadoras
Fuente: FEDDF
Abraham Carrión,  seleccionador del equipo 
español femenino de baloncesto en silla de 
ruedas, ha convocado a dieciséis jugadoras para 
una concentración en Madrid, que será la última 
antes de la lista definitiva para participar en 
los Juegos Paralímpicos de Tokio.
La selección femenina realizará la concentración 
en Madrid, del  28 de marzo al 4 de abril,  casi 

un año y medio después de la última vez que 
pudieron reunirse, en diciembre de 2019. 
“Esta concentración es muy importante. Por el 
calendario de Liga y Copa, es casi seguro que está 
sea la última vez que nos podamos juntar antes de 
dar la lista definitiva de 12 jugadoras el 3 de junio. 
Aprovecharemos para ver cómo están las jugadoras, 
hablar con ellas en persona, y a partir de ahí trabajar 
los aspectos físicos, las situaciones de jugada y el 
aspecto psicológico. Lo que buscamos es saber quién 
va a competir mejor haciendo que el equipo crezca 
en todos los aspectos”,  declara el seleccionador, 
Abraham Carrión.
Las 16 jugadoras convocadas son: 
Gabriela Michell Navarro (Amivel) 
Andrea Santana Hernández (CB Sureste Gran 
Canaria Santa Lucía) 
María Cruz Ruiz Ruiz (Servigest Burgos) 
Almudena Montiel Cortijo (Amiab Albacete) 
Virginia Pérez Gutiérrez (Amiab Albacete) 
Cristina Caldera Cabezas (BSR Puertollano) 
Judith Núñez Milán (Joventut BCR) 
María Heras Pastor (BCR Cem-Hosp. Afaniad 
Vinaròs) 
Sara Revuelta García (Ilunion) 
Beatriz Zudaire García (UCAM Murcia) 

Isabel de Jesús López (UCAM Murcia) 
Lourdes Ortega Rico (UCAM Murcia) 
Sonia Ruiz Estribano (UCAM Murcia) 
Victoria Alonso Vilariño (UCAM Murcia) 
Agurtzane Egiluz Ibarguen (Fundación Vital 
Zuzenak) 
Naiara Rodriguez Resa (Fundación Vital Zuzenak)

Entre las dieciséis jugadoras no hay ninguna 
novedad. Todas han estado anteriormente en 
alguna ocasión con el combinado nacional.

Cuatro ganadores del CEE Baix Maestrat de Vinaròs 
en un concurso navideño

María Heras, a la selección nacional

Les unitats de prevenció comunitària en conductes 
addictives de la Comunitat Valenciana preparen per 
al pròxim dia 10 de març de 2021 la I Jornada de 
Prevenció d’Addiccions amb Perspectiva de Gènere de 
17 a 20:30h en format en línia a través de la plataforma 
TEAMS.
El principal objectiu de la Jornada és conscienciar 
sobre els estereotips de gènere i ampliar la mirada del 
personal que treballa en aquest àmbit de la prevenció 
d’addiccions per a aconseguir intervencions inclusives 
i augmentar la qualitat d’aquestes.

Per tant, va dirigida a personal que treballe la 
prevenció d’addiccions des de qualsevol àmbit i, a 
títol personal, a qualsevol persona interessada. La 
inscripció és gratuïta a través del següent enllaç: 
https://bit.ly/37KuVu7.
El treball en xarxa que les UPCCA realitzen és ambiciós 
i pretén unificar criteris i metodologies d’intervenció 
i amb aquesta trobada es fa un pas més en aqueix 
sentit. 
Serà una jornada de reflexió, entreteniment i amb una 
nota final d’humor.

Les UPCCA de la Comunitat Valenciana 
celebren la I Jornada en línia sobre Prevenció 

d’Addiccions amb Perspectiva de Gènere
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El programa ‘Bona Vesprada’ de la televisió autonómica ÀPunt, 
que presenta Máximo Huerta, va dedicar un gran reportatge a la 
ciutat de Vinaròs i la seua gent. El programa va reviure el Carnaval, 
la tradición dels pastissets de Santa Caterina, i Marc Casanova va 
cuinar en directe un plat de llagostí i galera. 
Entre els personatges que van aparèixer al programa hi havia 
l’escriptor Premi Planeta Javier Sierra, que va explicar la seua 
infància i Joventut a Vinaròs, Héctor Redó va saludar des de 
Dubai, on resideix, Meritxell Ferreres i Lara Sebastià van explicar 
com es viu el Carnaval al plató i la historiadora Helena Roman va 
detallar les activitats que du a terme l’Associació Cultural Amics de 
Vinaròs. També a la pista d’atletisme es va entrevistar als atletes 
Guillem Segura i Carla Masip, la waterpolista Blanca Gil, i Salvador 
Oliver, des de l’ermita va explicar com es viu la romeria. A més, 
la coordinadora del Festival de Curtmetratges, Nati Romeu, la 
importància d’aquesta activitat cultural i Andrus Albiol va fer un 
repàs per la seua vida com a subastador i va fer una demostració 
en directe de la manera en que es feia abans. Cal destacar que el 
programa compta també de manera regular amb la participació a 
la taula de debat de la periodista vinarossenca Inma Castell.

Així van aparèixer el passat cap de setmana  les  finestres  de dos 
dels vehicles de la Policia Local de Vinaròs.

“Aquesta és la reacció que alguns irresponsables tenen, al no semblar-
los molt bé que Policia Local de Vinaròs i la Guàrdia Civil, facin la seva 
feina  denunciant els  incompliments de  les  mesures  sanitàries de 
la Covid–19”, assenyalava al seu compte de twitter la Policia Local.

Agustina Pascual Bonet
Moltes felicitats yayi!!!! Avui fas 90 anys I encara que no puguem 
celebrar-lo com voldriem segur que pronte ho podrem fer. 
 Et volem moltíssim.

Vinaròs, protagonista al programa
‘Bona vesprada’ de la televisió autonòmica

Trenquen els vidres 
de dos vehicles policials
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Salvador Quinzá Macip
 
Tal como lo realicé el pasado año y siguiendo igual 
con el “coronavirus”, durante estas semanas que 
faltan hasta llegar a la Pascua, voy a colaborar 
con nuestro “Diariet” con los temas relacionados 
a nuestra Semana Santa.
Mirando con detalle las bellas tallas de las 
imágenes de las 14 estaciones del “Vía Crucis” 
que más o menos quiere decir “Camino señalado 
con catorce cruces o con representaciones de 
los pasos de la Pasión de Jesús”, concretamente 
las de la iglesia arciprestal de “La Asunción” de 
nuestra ciudad, pensé que podría fotografiarlas y 
comentarlas durante estas semanas.
En un principio pensé realizar los comentarios 
según mi apreciación de las imágenes que veía, 
pero…pronto recordé aquellos bellos “Vía Crucis 
en el port” fundados por el bien recordado 
párroco de la parroquia de “Santa Magdalena” 
mossèn Miquel Romero Navarro. En ellos y en las 
últimas etapas en que estuvo como párroco antes 
de jubilarse, los textos que nos leía preparados 
por él en cada estación y que eran bellísimos, 
pertenecían a la comunidad de Taizé.
Pues que mejor que recordar estos bellos textos y 
servirme para publicarlos junto cada imagen de 
las 14 estaciones del “Vía Crucis”.
Será este mi homenaje póstumo a un sacerdote 
con el cual tuve una larga y sincera amistad en 
todos los años que estuvo en su parroquia de 
Vinaròs.
En el libro por el escrito del “Vía Crucis al port 
1983 - 2000” donde narra una gran parte de la 
historia de la parroquia de Santa Magdalena y los 
“Vía Crucis” desde su inicio en el año 1983 hasta 
el año 2000  y en que en él algo tuve yo que ver en 
la  participación y colaboración, están los textos 
que les publicaré en las próximas semanas.
Recordando a mossèn Miquel
Una tarde del viernes día 29 de octubre de 1982 
se presentaba el mossèn en Vinaròs para tomar 
posesión de la parroquia de Santa Magdalena. 
Nuestro encuentro fue muy peculiar, nos saludamos 
en la escalera de la “casa parroquial” sita en la Avda. 
País Valencià, yo estaba ayudando a sus amigos de 

Gandesa que era el pueblo de que provenía a subir 
sus muebles que llegaron en un camión.
En aquel entonces yo era catequista de 
conformación de la parroquia, y prontamente 
colaboré con él con todo lo que él fundó, así como 
encargándome de preparar la liturgia del “Viernes 
Santo” y que gustosamente realicé hasta su marcha 
por jubilación a su ciudad natal de Nules. Esto 
ocurrió después de celebrarse la “1ª Festividad de 
Ntra. Sra, de la Merced” el 26 de septiembre de 
2004.
Muchas cosas les podría contar de mi colaboración 
con el mossèn a través de estos casi 22 años de su 
estancia como párroco de “Santa Magdalena”. Me 
permitirán que les recuerde solo cuatro pinceladas 
de su gran labor en la parroquia, así como en la 
entonces “Junta de Cofradías de la Semana Santa 
de Vinaròs”.
1983 Funda el “Vía Crucis al port”
1989 Funda la fiesta de la “Serena Majestat del Crist 
dels Mariners” donde se baja en procesión hasta la 
“platja dels pinets” saliendo de la capilla del Carmen 
y tras la lectura de las “7 palabras” en la platja dels 
pinets, regresar de nuevo a la capilla.
1991 Funda la “Cofradía de la Serena Majestat del 
Crist dels Mariners”.
1996 Realiza por primera vez el recorrido de la 
procesión del “Domingo de ramos” saliendo de 
la parroquia de Santa Magdalena, C/. Arcipreste 
Bono dirección a la Plaza del Santísimo donde en la 
misma realiza allí la bendición de ramos y de nuevo 
vuelta a la parroquia con el mismo recorrido. En la 
actualidad todavía se realiza este recorrido. Invitó 
a la “Hermandad de Nazarenos de Jesús Nuestro 
Padre Jesús Cautivo” que asistió con su banda de 
cornetas y tambores, y como novedad de esta 
procesión en nuestra ciudad, la incorporación 
de una borriquilla, donde en sus lomos estaba 
montado un niño representando la entrada 
triunfante de Jesús en Jerusalén.
Muchas son las cosas que podría contar de mossèn 
Miquel. Llegamos a ser unos buenos amigos, fui 
bastantes veces a su casa a visitarlo, y él a la vez 
junto con su hermana Conchita, vino también en 
varias ocasiones a nuestra casa. Por cierto, teníamos 
la misma afición los dos al periodismo. El colaboró 

prácticamente todas las semanas con una columna 
de “Iglesia de Vinaròs” en nuestro  “Diariet”.
También él fue el pregonero de la Semana Santa 
de Vinaròs del año 2009, mientras yo lo era en el 
próximo año 2010.
Tras su marcha en merecido descanso en su 
jubilación a su ciudad natal de Nules, donde a 
pesar de estar jubilado, sirvió a las parroquias de 
Sant Bertomeu i Sant Jaume, fallecía el día 15 de 
noviembre de 2010.
Pues bien, a él a mossèn Miquel he querido dedicar 
este mi primer comentario de nuestra Semana 
Santa. Creo que se lo merece.
Hasta la próxima semana.

SEMANA SANTA DE VINARÒS 2021 DECLARADA “FIESTA DE INTERÉS TURÍSTICO AUTONÓMICO”  (I)

ACTUALITATSETMANA SANTA VINARÒSE L  D I A R I E TVinaròs

7º Via Crucis al port 24-03-1989 19º Vía Crucis al port 13-04-2001

13ª Festivitat de la Serena Majestat del Crist dels Mariners 23-03-01

Bendición ramos Plaça Santissim 08-04-2001

Pregonero de la Semana Santa 03-04-2009
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Ets llicenciat en filosofia, però treballes, des 
d’una ONG, en l’àmbit del foment dels drets del 
col·lectiu LGTB+ i l’activisme del VIH, com es va 
donar aquest canvi?
Per a mi és un desenvolupament lògic i normal 
d’allò que ja anava sembrant en la meva vida. 
Estudiar filosofia va desenvolupar en mi un esperit 
més activista, un esperit de drets, un esperit de 
poder donar-li forma al món. M’havien explicat 
una versió d’un sistema que prioritza els cossos 
dels homes blancs i heterosexuals i, de sobte, 
formant part del col·lectiu LGTBI te n’adones que 
hi ha drets fonamentals com a ciutadans que no 
es compleixen, i que quan els recordem sembla 
que estem fent una revolució. Llavors per a mi la 
filosofia i l’activisme van anar lligats i una idea que 
va influir molt és que és una cosa pròpia, que és 
una cosa que em toca: sóc del col·lectiu LGTBI, sóc 
marica, sóc queer i va ser lògic acabar treballant allí.

I actualment, a què et dediques?
Actualment treballo en diferents espais de l’ONG 
Stop Sida. Gestiono el projecte de voluntariat en 
la prova ràpida del VIH i sífilis i faig formació tant 
en salut sexual i de drets com en el counseling, 
que és l’eina que utilitzem per a establir relaci-
o n s horitzontals amb 

les perso-
nes que 

a c u -

deixen a l’entitat. També codi-
rigeixo ProtegerSex, el servei 
d’atenció a homes i dones trans 
que exerceixen el treball sexual, 
centrant-me sobretot en homes. 
A més, m’ocupo del circuit de 
persones amb VIH del col·lectiu 
LGTBI, els derivem als centres 
de salut i els acompanyem en el 

procés, tant de manera física com emocional i 
psicològica.

El dia 1 de Març va ser el dia de la Zero 
Discriminació, per què consideres que al segle 
XXI segueix sent necessari que hi hagi un dia que 
busqui eliminar tota classe de discriminació?
Els dies són importants de  reconèixer perquè allò 
que no és recordat sol ser oblidat. Continua sent 
necessari perquè no només hem d’estar exigint 
millores de salut de vida física, sinó tenir un tracte 
digne com a persones. No només hem d’eliminar 
tots els prejudicis, estigmes i tots els tòpics que hi 
ha hagut sobre el VIH i les persones que viuen amb 
el VIH sinó que, a més, ara és el moment d’exigir 
aquesta qualitat de vida. Continua sent molt 
important que fem accions contra la discriminació 
perquè continua havent-hi molta por, molta injúria 
i molta desinformació sobre el tema.

“Tothom podem tenir VIH i, per això 
mateix, els dies de Zero Discriminació són 
importants, perquè és una malaltia que té 
història”
Formes part de l’organització Stop Sida, quin 
paper tenen aquests tipus d’organitzacions per 
les persones afectades?
És molt important que entitats com a Stop Sida 
continuen parlant i treballant. No podem no fer res, 
l’important és tenir entitats que posin en contacte 
persones que puguin narrar les seves experiències. 
Espais en què puguin explicar què els passa, així 
com les barreres i els facilitadors que es troben 
en general. Les entitats, com sempre, han de 
seguir sent un altaveu basat en les persones que 
viuen les situacions.

El VIH ha sigut una malaltia molt estigmatitzada 
al llarg dels anys, fins i tot arribant a ser un 

tema tabú, per què?
D’una banda, per la nostra poca capacitat de parlar 
de temes de sexualitat en general, ja que és una 

cosa que no tenim en el nostre ADN. Al món hi ha 
una història hetero i patriarcal i, a partir d’aquí, s’han 
construït sistemes de poder en què l’home està per 
sobre de la dona. Aquest sistema de desigualtats 
afecta a totes les persones que no concordem en 
aquesta dualitat de rols. El VIH, mirant de manera 
històrica, encaixava molt bé a l’hora de poder 
culpar-nos d’alguna cosa. Va ser l’oportunitat de 
tirar-nos la culpa i de generar una narrativa. Les 
pràctiques homosexuals, la diversitat de gènere, de 
les persones trans, maricas, lesbianes... ja existien 
però la pandèmia de la Sida, de sobte, va començar 
a afectar sobretot a homes que mantenien relacions 
amb homes. I llavors, el missatge va ser que el VIH 
era un càstig i qui el tenia era i és un irresponsable 
i es mereix el que té. Però en realitat, el virus no 
distingeix, el pot tenir qualsevol persona: dones, 
home, heteros, gais, nens, nenes, grossos, prims, 
guapos... Tothom podem tenir VIH i per això mateix, 
els dies de Zero Discriminació són importants, 
perquè és una malaltia que té història.

Consideres que cal que el sistema educatiu 
introdueixi alguna matèria relacionada amb la 
salut sexual? 
Jo no considero que s’hagi d’introduir una matèria 
relacionada amb salut sexual perquè considero 
que és un tema principal i necessari en totes les 
accions que realitzem. És a dir, hauria de ser una 
cosa que vas a aprenent al llarg de la teva vida, com 
una alimentació respectuosa amb el nostre cos, les 
formes d’higiene o, ara en els últims anys, també 
la salut emocional i mental... La salut sexual és un 
aspecte molt ampli, i és per això que crec que no 
és una matèria, sinó que és un element més de la 
nostra vida.

Com valores l’abordament del VIH i de la SIDA a 
Espanya en comparació a altres països?
Valoro positivament que tinguem una sanitat 
pública, que hem de continuar defensant, per a 
així poder continuar donant resposta a totes les 
persones – amb VIH o qualsevol altra malaltia – amb 
dignitat i respecte. En comparació a altres països, 
considero que Espanya està bé en aquest aspecte 
perquè hi ha països on la sanitat no es garanteix 
com a dret sinó com a privilegi i crec que això és 
negatiu perquè no pot haver-hi diferències i no es 
pot deixar a persones fora dels sistemes sanitaris.
“Crec que és necessari que el col·lectiu LGTBI i 
totes les persones que s’asseguin fora del sistema 
comencin a ser presents”

L’OCDE va declarar el passat any que Espanya és 
el cinquè país membre que millor protegeix els 

HÉCTOR ADELL LORENTE
“Fins que no deixem de pensar que tothom és heterosexual 
fins que es demostri el contrari, no tindrem una ment més 
oberta per a entendre que hi ha diferents maneres de ser, 
d’estimar i de representar-se en el món. Quan anem deixant 
de prejutjar, quan pensem que tothom és lliure, quan no 
assumim els gèneres de les persones sinó que ens comuniquin 
com volen ser tractades, quan  tinguem aquesta mentalitat 
anirem acabant amb el règim que tothom és heterosexual. 
Llavors ens n’adonarem que hi ha més referents i, per tant, 
l’odi a la discriminació començarà a deixar de tenir sentit.

Laia Casanova
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E.Fonollosa

Quedar en tercera posició d’un concurs de cartells 
anunciadors amb una dotzena de participants, és 
un molt bon resultat sobretot tenint en compte 
que era la primera experiència.

Això li ha passat a la jove vinarossenca Anna Gil 
Berbel, que als seus 18 anys ha començat els 
estudis universitaris de Disseny a l’escola EASD. 
No mai abans havia fet cap cartell anunciador 
d’alguna celebració i amb el primer que ha elaborat 
ha estat votat com el tercer millor en el concurs de 
cartells Tambors de Passió d’Almassora. El cartell 
guanyador l’ha fet l’artista local Paco Membrado, 
qui va obtenir 111 punts; segon va quedar el 
cartell d’un borrianenc, Juan Diego, amb 90 punts 
i tercer, el d’Anna, titulat “Trenquem la nit”, amb 
68 punts, com publicava el diari Mediterráneo.

Amb aquest bon resultat, de segur que Anna en 
farà més en un futur, de fet, deia que “vaig provar 
de fer un per al Carnaval de Vinaròs de 2019 però 
es podria dir que era més per la il·lusió que pel fet 

Anna Gil, de Vinaròs: primer cartell i el tercer millor

drets i la integració de les persones LGTBI, però encara 
així, hi ha un gran nombre d’agressions homòfobes, per 
què creus que és així?
Aquesta pregunta és com la de què va ser abans, l’ou o la 
gallina? Ara hi ha més agressions homòfobes que abans 
o ara hi ha una major sensibilitat i eines que ens permet 
denunciar-les? Fa temps cridar-nos “maricón”, “nenaza” o 
insultar-nos als col·legis potser no era un acte homòfob 
sinó una baralla entre nens. Ara, en haver més sensibilitat 
podem descobrir que una cosa és la violència – que és un 
paraigua gegant des de l’insult a la violència física – i una 
altra els detonants d’aquesta violència. De vegades pot ser 
violència de mala gestió de les emocions i altres hi ha una 
violència que va determinada per un factor concret, com 
l’odi als homosexuals o al diferent. Com cada vegada hi ha 
més persones que donen la cara i lluiten pels seus drets 
ens adonem que estem sofrint molta violència i que hi ha 
discriminació en l’àmbit laboral, educatiu, el de la salut... 
Que continuen havent-hi estereotips i prejudicis i que hi ha 
partits polítics que es permeten continuar reproduint-los 
sense cap mena de condemna pública. Llavors, no crec que 
ara hi hagi més discriminació o més delictes d’odi sinó que 
ara hi ha molta més visibilitat. Ara denunciem més perquè 
tenim més forces i més altaveus gràcies a les xarxes socials.

Des de la teva perspectiva, quina posició hauria d’agafar 
l’administració per aconseguir una societat inclusiva?
Considero que és fer el pas i dir: Sí. Crec que és necessari que 
el col·lectiu LGTBI i totes les persones que se senten fora del 
sistema comencin a estar presents. Cal començar a complir 
aquests drets en tots els àmbits de la vida implementant 
polítiques per al dia a dia. Necessitem més llocs de treball, més 
visibilitat, més condemnes públiques en els discursos d’odi i 
eliminar la desinformació, els estereotips i els prejudicis.

Fent una projecció al futur, on t’agradaria estar en 5 anys?
No sé on m’agradaria estar, però sí que és veritat que no vull 
estar sol. Vull seguir amb la meva comunitat LGTBI, amb tots 
aquests amigxs, amics, amigues que he fet. Vull seguir amb la 
meva família amb la qual he triat viure i vull sentir que formo 
part d’una cosa més gran que jo. No sé on vull estar, la veritat, 
però vull això: estar envoltat de gent que m’estima i a la qual 
estimo i si pot ser feliç, també.

de crear un bon cartell, llavors no el conto”. “Per 
a mi este és el primer que faig i la primera vegada 
que concurso”.

Anna Gil fins ara era coneguda per ser una destacat 
integrant del Club de Patinatge Artístic de Vinaròs. 
A més, participa plenament en les festes de Vinaròs; 
per exemple ha sigut recentment dama de festes i 
és de família molt carnavalera.
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L’Associació de Centres per a l’Esport 
i la Salut (ACES) de Vinaròs va estar 
representada divendres 26 de febrer a 
la manifestació de Valencia sol·licitant 
la reapertura dels centres esportius. 
Aquestes entitats han mostrat la 
seua preocupació per algunes 
mesures que des de la Conselleria 
de Sanitat s’estan prenent i que 
afecten als centres d’esport, de ioga 
i d’altres disciplines relacionades. 
Argumenten que  l’activitat física i 
esportiva és essencial per a la salut i 
és un deure de tot govern promoure-
la, que les tècniques que ofereixen, 
com assenyalen nombrosos estudis, 
disminueixen les probabilitats de 
patir infeccions respiratòries i per tant, 
la necessitat d’hospitalització i que en 
l’actual context, deixar a la ciutadania 
sense els seus serveis pot generar 
més problemes que avantatges.  

Defensen també que aquests centres 
són espais segurs i que han complit 
rigorosament les mesures marcades 
per la Conselleria des de l’inici de la 
pandèmia, demostrant una taxa de 
contagis pràcticament inexistent de 
1 cas per cada 100.000 persones o el 
que és el mateix, el 0’001%.
Demanen per tot això que els  serveis 
que ofereixen siguen considerats 
essencials i no activitats d’oci, que 
les restriccions que s’apliquen al 
sector estiguen fonamentades en 
evidències i dades reals i no en 
suposicions, que els ajuntaments 
oferisquen espais públics a l’aire lliure  
per a que aquells centres que no 
puguen complir amb les mesures de 
seguretat degut a les característiques 
de les seues instal·lacions, puguen 
seguir amb la seua activitat i que 
s’oferisquen ajudes econòmiques 
reals per a fer front a la crisi que els  ha 
produït aquestes restriccions segures.

Aces Vinaròs, a la manifestació de València 
per reclamar l’apertura dels centres esportius

La Regidoria de Pesca de l’Ajuntament de Vinaròs, 
encapçalada per Anna Fibla, ha posat sobre la taula 
els nombrosos problemes pels que travessa el sector 
pesquer d’aquesta ciutat, propiciant una reunió amb 
la diputada per Castelló d’Unidas Podem Marisa 
Saavedra, que permetrà portar el tema al Congrés 
dels Diputats.
Després que vam publicar la pèrdua d’una altra 
embarcació d’arrossegament (ara només n’hi 
ha 7), el president de la confraria de pescadors 
Mateu Fresquet ha pogut exposar la crítica situació 
del sector, tant a Fibla com a Saavedra en una 
reunió “molt positiva i aclaridora i que tindrà una 
continuïtat per traslladar les problemàtiques dels 
pescadors a Madrid” com ha dit la regidora.
  “Des de de la Regidoria d’Agricultura i Pesca 
apostem fort pel sector primari, que ha de ser de 
qualitat i amb uns salaris justos” ha afegit Fibla 
després d’aquesta trobada telemàtica, en la qual 
Saavedra va intervenir com a segona secretaria 
de la Comissió parlamentaria d’Agricultura, Pesca i 
Alimentació i també participà Víctor Álvarez, tècnic 
de la comissió.
La reducció de dies d’anar a pescar es considerà 
com un assumpte fonamental, així com la falta 
d’adequació de les normatives a les condicions de 

treball actual.
Saavedra va traslladar la preocupació del seu 
grup polític per la   situació del sector, difícil com 
la de tot el sector primari, “especialment els 
xicotets productors, sector que cal cuidar perquè 
és essencial per la salut i seguretat alimentària 
al nostre país, situació difícil fruit de anys de 
polítiques errades i al servei de grans corporacions 
i cadenes de distribució” com va dir anunciant que 
s’emprendran iniciatives al Congrés arreplegant les 
demandes dels pescador.
També es farà una pròxima reunió amb la Federació 
de Pesca de la Comunitat Valenciana per parlar de 
la situació del sector i de les propostes respecte 
a diferents normatives en procés de tramitació 
actualment. La diputada per Castelló va dir que 
defensa una pesca de qualitat amb ingressos 
dignes pels mariners i tot el sector primari.
La intervenció de Fibla va anar encaminada a 
explicar els problemes dels pescadors vinarossencs, 
destacant que “les normatives actuals ja són velles 
i no estan d’acord amb les necessitats del món 
pesquer i també vam parlar de les inspeccions 
continues que sofreixen els armadors, la 
contaminació de l’aigua, les mides de les xarxes 
de pesca i les quotes d’espècies com la tonyina 
roja”. Temes tractats en al reunió van ser també el 
poc interès que genera entre la joventut la feina 

de pescadors, per ser un treball pesat i amb sous 
precaris, les aturades biològiques i les polítiques 
que es fan des de Brussel·les que “no atenen a la 
realitat del Mediterrani i legislen sense consultar als 
pescadors afectats” en paraules de  Fibla.
DESCENS DE LA FLOTA PESQUERA
1980- 56 embarcacions de “bou” i llum i 13 de 
tresmall i altres.
1990- 38 de bous i llum, 19 de tresmall i altres.
2000- 24 barques (4 de llum) i 22 de tresmall
2010- 13 barques de bou i 4 de llum, 17 de tresmall
2020 - 8 de bou 3 de llum i 17 de tresmall.
Després de la recent venda d’una barca, de bou ara 
en són 7.

L’Ajuntament de Vinaròs porta al Congrés 
els problemes del sector pesquer

Emili Fonollosa

964 450 085
Subscriviu-vos a El Diariet

X.Flores
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X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat al ple 
ordinari de febrer una moció presentada per 
Compromís perquè la recentment restaurada 
capella de Santa Victòria es convertisca en el 
primer espai museístic permanent de la ciutat. 
La portaveu de Compromís  per  Vinaròs, Paula 
Cerdà, va argumentar la presentació de la moció 
apuntant que Vinaròs “presenta un dèficit en 
espais museístics i culturals i que la capella de 
Santa Victòria podria ser el primer espai públic 
que exposi part de les troballes del poblat iber del 
Puig que ara s’exposen al Museu de Belles Arts de 
Castelló i altres elements etnològics de la ciutat”. 
Per a Cerdà “està molt bé que ara s’exposin en la 
capella els Nanos i Gegants, però estaria molt millor 
que els visitants poguessin disposar de cartelleria, 
imatges i textos que expliquessin la seva història”. 
La regidora de Cultura Anna Fibla va reconèixer que  
“hi ha un dèficit d’instal·lacions culturals a Vinaròs 
malgrat ser capital comarcal. L’auditori s’ha quedat 
molt just, i per això hem obert el Vinaròs Arena a la 
plaça de bous i s’ha rehabilitat la capella de Santa 
Victòria. Tan aviat van concloure les obres, vam 
considerar que aquest espai havia de ser la casa 
dels Nanos i Gegants, que ja és un espai museístic 
i ara estem treballant a millorar-ho amb la pròxima 
instal·lació de vitrines per a exposar i protegir de la 
humitat els caps de nanos, unes plataformes per a 
exhibir els vestits, i en un manual pedagògic que 
reculli la seva història. La capella de Santa Victòria és 
la casa dels nanos i gegants, perquè és el lloc ideal 
per exposar-los. Crec que és el millor que haguérem 
pogut fer i ara només cal millorar l’espai”, va explicar. 
Un problema que Fibla va dir que cal resoldre a la 
capella “són les humitats existents, ja que ha de 
ser ventilada regularment per a evitar-les”. També 
va recordar que encara queden treballs per a 
millorar l’espai i que un altre dels inconvenients 
“és la impossibilitat de fer exposicions de quadres, 
i és per això que hem dedicat tot el seu espai 
als  nanos  i  gegants  i es podria també exposar el 
material del poblat del Puig de la Misericòrdia”. 

El portaveu de C’s, Manuel Herrera, va indicar que 
cal ser “més ambiciosos”, i que no era idoni fer un 
espai museístic permanent a la capella al ser molt 
menut, i va acusar l’equip de govern de falta d’idees. 
Maria Dolores Miralles (PVI)  va dir que discrepava 
que la capella pogués ser espai museístic 
permanent. “És un espai molt petit, que té 
possibilitats per a exposicions però no com a 
museu, perquè es queda just i s’incrementaria el 
cost en haver de contractar personal especialitzat 
i establir un horari fix d’obertura al públic per a les 
visites. Crec que abans de crear un espai cal tenir en 
compte el cost econòmic i convocar al Consell de 
Cultura per a informar de la proposta i que la valori. 
Després, entre tots podem decidir si és o no una 
bona idea. Donaríem suport a la idea de crear un 
museu a la ciutat però no al fet que la capella sigui 
espai permanent perquè el cost econòmic seria 
elevat i caldria estudiar-ho millor. Hem recuperat un 
espai meravellós que es pot usar per a exposicions 
o per a veure els  nanos  i  gegants  com a espai 
cultural com és ara, això sí. Crear un espai museístic 
permanent en la capella així i ara seria un nyap. No 

és el moment, perquè requereix de tot un procés i 
un espai tan petit no és l’idoni”, va explicar Miralles. 
El portaveu del PP de Vinaròs, Lluís Gandia, va dir 
que “Vinaròs necessita d’un museu i cal treballar 
per fer-lo realitat, però la moció de Compromís no 
serveix per a tenir-lo i per això votarem en contra”. 
Per a Gandia “a la capella no hi ha lloc per a gairebé 
res, i vostès parlen de crear un espai museístic 
permanent. Això no és possible i en la moció 
no expliquen ni de què, ni com, ni quan. La 
moció és una incongruència i té poca viabilitat. 
És una proposta poc pensada i planificada”. 
Cerdà va contestar que “no crec que sigui 
un nyap invertir en cultura i patrimoni. 
Pretenem que es dignifique aquest espai 
perquè la gent pugui visitar-lo i es reclamen 
les peces arqueològiques que hi ha al museu 
de Belles arts de Castelló per a exposar-
les. És clar que es necessita un museu més 
gran, però per alguna cosa es comença”. 
El punt va ser aprovat amb els vots a favor de 
PSPV, TSV,  Compromis, el regidor no adscrit, i els 
vots en contra de PP, PVI i C’s.

La capella és actualment la ‘casa’ dels Nanos i Gegants, i es preten que continue sent-ho, implementant millores com 
vitrines protectores o explicacions de la seva història

L’Ajuntament aprova convertir la capella de Santa Victòria 
en un espai museístic permanent dels Nanos i Gegants

La moció de Compromís demana també recuperar les peces del poblat íber del Puig 
que ara estan al Museu de Castelló per exposar-les en aquest espai

La oposició acusa l’equip de govern d’incoherència en aprovar la moció i reconèixer 
que l’espai és menut i necessita més millores per convertir-lo en museu
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E.F.
La Universitat Jaume I celebro 
el  sábado 27 de febrero los 30 
años de la entrada en vigor de la 
Ley de Creación de la universidad 
pública de Castelló, con lo que ha 
programado diversas acciones 
especiales pero aplazando para 
más adelante la conmemoración 
principal, a causa de la pandemia, 
como informa Europa Press.
Así, ayer viernes por la tarde en 
el Paranimf hubo un concierto 

especial titulado Pasión por el 
minimalismo, interpretado por 
la voz de Isabel Monar y por 
Carlos Apellániz y Jesús Salvador 
Chapi, al piano y la percusión, 
respectivamente. El concierto 
incluyó, entre otras, obras de 
Matilde Salvador y el universal 
vinarocense  Carles Santos,  a los 
que la UJI otorgó la medalla de la 
universidad. El concierto también 
se puede ver por el canal de 
YouTube de la UJI:

 Alfredo Gómez
La editorial Onada de Benicarló acaba de 
publicar el libro “Los consulados en Vinaròs 
y Benicarló (1740-1940)”, del que pasamos a 
escribir una breve reseña. El autor es Miquel A. 
Baila Pallarés, que no necesita presentación. 
El libro analiza la historia de las legaciones 
extranjeras comerciales que hubo en el litoral 
del Maestrat.
Desde mediados del siglo XVIII y durante un 
par de centurias en Vinaròs y Benicarló hubo 
representaciones consulares de diversos 
países europeos y americanos, que mostraron 
el dinamismo de su economía comercial, 
basada sobre todo en la exportación de 
vino y la importación de duelas. Casi todos 
los cónsules que estuvieron activos en el 
litoral del Maestrat fueron comerciantes, 
muchos de ellos extranjeros –de nacimiento 
o naturalizados en algunos casos–, y otros 
autóctonos (o forasteros). Entre ellos fue una 
práctica bastante habitual la endogamia 
económica (e incluso biológica en ocasiones). 
Se trató de unas élites económicas y sociales, 
que también entraron en política –había que 
defender sus intereses y los de su clase–, sobre 
todo desde el siglo XIX.
Las dos últimas décadas del siglo XVIII fue un 
período con un crecimiento significativo del 
número de legaciones, que estaría relacionado 
con el fuerte dinamismo de la economía 
comercial de este territorio y la consolidación 
de su proceso de internacionalización. Así, 

hacia el año 1800 en Vinaròs y Benicarló había 
representación de once países: Francia, Gran 
Bretaña, Malta, Nápoles y Sicilia, Toscana, 
Portugal, República Bátava, Estados Unidos, 
Ragusa, Suecia y Dinamarca y Noruega.
Las guerras napoleónicas interrumpieron 
las relaciones comerciales, pero a partir de 
la década de 1820 se fueron recuperando 
con la puesta en marcha del nuevo régimen 
capitalista liberal. De esta forma, hacia el 
año 1890 persistían once países europeos 
y americanos con oficina consular: Francia, 
Gran Bretaña, Italia, Portugal, Países Bajos, 
Dinamarca, Austria-Hungría, Alemania, 
Uruguay, Argentina y Venezuela.
Pero fue precisamente la crisis del “complejo 
comercial vinícola” en este litoral del Maestrat, 
de carácter coyuntural desde la última década 
del siglo XIX, y ya estructural en el primer 
decenio del XX, la que provocó la paulatina 
clausura de estas legaciones. Así, en el año 
1935 sólo quedaban tres representaciones 
consulares “sólidas” (las de Francia, Italia y 
los Países Bajos, ésta honoraria, es decir, con 
las competencias reducidas), y otras dos 
“anecdóticas” (las de la República Dominicana 
y Paraguay, ambas honorarias).
   Por fin, la Guerra Civil de 1936 acabó 
prácticamente con todo ello. Así, desaparecía 
en Vinaròs y Benicarló un elemento expresivo 
de la importancia comercial histórica 
de ambas poblaciones y de la propia 
internacionalización de su economía.

Música de Carles Santos, en el concierto 
del 30 aniversario de la UJI

“Los consulados en Vinaròs y Benicarló (1740-1940)”, 
de Miguel A.Baila Pallarés  
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L’immoble de la Cotxera de Batet, en plena restauració, esta setmana

L’Ajuntament de Vinaròs ha descartat 
que l’Espai Carles Santos siga finalment 
una realitat en l’edifici actualment en 
rehabilitació de la Cotxera de Batet. 
La regidora de Cultura, Anna Fibla,  
va explicar, a preguntes del regidor 
del PP, Lluis Gandia al ple ordinari de 
febrer, que al principi de la legislatura 
la idea era poder exposar l’obra del 
músic i compositor vinarossenc en 
aquest espai, com s’havia acordat, 
però que en haver d’acollir finalment 
el centre d’interpretació turística, 
degut a que no es podrà fer a l’antiga 
cooperativa de pesca, la idea ha 
quedat descartada. 
Fibla va dir que a la Cotxera de Batet 
es podrà ubicar també algun espai 
dedicat a exposicions. 
El regidor del PP de Vinaròs, Lluis 
Gandia, va acusar l’equip de govern 
de no tindre clar encara què fer en 
aquest immoble un cop restaurat. 
“No tenen cap planificació i esta no 
és manera de gestionar. En este edifici 
es gastaran 700.000 euros i encara no 
saben per a què el volen. Primer van 
dir que aniria l’espai Carles Santos, ara 
diuen que no. Marc Albella va dir que 

aniria el centre d’inspiració turística 
i exposicions virtuals de la Setmana 
Santa i el Carnaval. Cada regidor diu 
una cosa”, va concloure. 
Cal recordar que a principis de l’any 
2020 l’Ajuntament  de  Vinaròs  va 
decidir no instal·lar  el centre 
d’inspiració turística  a  l’antiga 
cooperativa  de  pesca, com 
inicialment estava previst.  Al 
ple  de  febrer va ser aprovada per 
unanimitat una moció presentada 
pel PVI que  demanava  descartar 
aquest edifici al no ser  de  propietat 
municipal i proposar ubicar el centre 
a la  cotxera  de  Batet  o algun altre 
edifici de titularitat municipal.
El regidor d’Interès Turístic, Marc 
Albella, va explicar llavors que 
la  decisió ja estava presa, donat 
que  el consistori  va fer una consulta 
a l’oficina  de  l’EDUSI ( el projecte 
estava inclòs en aquesta subvenció 
europea) i se li va contestar que  no 
tenia garantida la subvenció si  el 
centre  s’instal·lava en un edifici que 
no era  de  propietat municipal, com 
és el cas  de  la cooperativa,  que és 
propietat de Ports de la Generalitat.

  T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A      

ÀGORA   
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades.... 

“H U E S O S     C R U Z A D O S” 
 de Nuruddin Farah 

 

Dissabte 27 de març ,  11h .  
Presenta el llibre : Estela Canales 

LLOC : PER DETERMINAR , SEGONS MESURES ANTI-COVID. 
     Si t’interessa participar adreçat a : albanta1958@yahoo.es 

 
Dotze anys després de la seua 
última visita, Jeebleh torna a la 
seua enyorada Mogadiscio per a 
veure els seus vells amics. Li 
acompanya el seu gendre Malik, 
un periodista interessat a cobrir 
la creixent agitació política en la 
capital de Somàlia. No obstant 
això, el primer que troben no és 
el caos que esperaven, sinó una 
inquietant calma imposada per 
unes omnipresents figures 
vestides de blanc i armades amb 
fuets. Al mateix temps Ahl, el 
germà de Malik, arriba a la 
conflictiva regió de Puntlandia 
buscant al seu fillastre. Els 
esforços de tots dos germans els 
obligaran a endinsar-se en el 
teixit social d'un país a la vora del 
col·lapse . 

L’Ajuntament descarta ubicar l’Espai 
Carles Santos a la Cotxera de Batet

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 

Històries d'avui en dia

X.Flores
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Luz y taquígrafos en la 
zona azul

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Manifiesto 8 de Marzo 2021 
Dia Internacional de la Mujer

 Per Amalia Cabos Barreda, Secretaria de Benestar Social. 
Executiva local PSPV-PSOE

“Mujeres líderes: Por un 
futuro igualitario en el mundo 
de la Covid-19”
Como cada año, el día 8 de 

marzo nos tendríamos que concentrar todos y 
todas para defender que somos iguales, que el 
feminismo es cosa de todos y todas, que no hay 
bandos, que no es una guerra de sexos, sino que 
buscamos lo mismo y queremos lo mismo. Que el 
hecho de ser mujer y niña no es ser menos sino es 
ser más, mucho más…. 
Nuestra lucha es por la justicia, la paz y el desarrollo, 
para que la participación y la toma de decisiones 
de todas se haga más visible que nunca. Este día, 
todas las mujeres y niñas del mundo, sin importar 
cultura ni origen, se unen para hacer de éste un 
mundo más justo y acabar con las desigualdades 
y el patriarcado que, aún a día de hoy, persisten en 
nuestra sociedad. 
Pero este año, no puede ser. La nueva normalidad 
que se ha instaurado, espero que de forma 
temporal, nos ha traído nuevos obstáculos para 
nosotras, que han aumentado los problemas 
que ya arrastrábamos, pero todo esto nos 
ha empoderado para que podamos seguir 
demostrando que tenemos que estar, que somos 
la solución, que sin nosotras el mundo se para.
Por ello, desde el PSPV-PSOE Vinaròs nos sumamos, 
como siempre hemos hecho, a la lucha de la mujer 
y del feminismo. Desde los postulados socialistas 
necesitamos políticas dirigidas a cerrar las muchas 
brechas que nos quedan en todos los ámbitos, 
tanto laboral, como social, en la ciencia, en la 
tecnología, a nivel de educación, en la infancia… 
Porque ninguno de ellos son compartimentos 
estancos, y solo abordándolos transversalmente 
podremos diseñar los mecanismos certeros para 
acabar con las desigualdades.
Aunque este 8 de marzo sea distinto, igual alzamos 
la voz, y a pesar de que a algunos no les guste, 
seguimos luchando para que las injusticias por 
manadas, por maltratadores, por acosadores, por 
violadores… y cualquier brecha de desigualdad de 
género desaparezcan. 
Las mujeres y las niñas somos las líderes en este 
proceso y, en palabras de la periodista Sonsoles 
Ónega, «necesitamos que las mujeres lleguen 
arriba para cambiar lo de abajo». 

El gobierno de Guillem 
Alsina y Anna Fibla no ha 
convocado ni una sola 

vez la comisión de investigación sobre la decisión 
unilateral del gobierno de suprimir un sentido 
de circulación en la carretera de la costa sur. Es 
un mandato de pleno que, en lugar de cumplir 
con celeridad, llevan retrasando mes tras mes sin 
motivo alguno.
En el pleno de la pasada semana el PP anunció 
que solicitará acceso al expediente de la zona azul 
para ofrecer a los vinarocenses la luz y taquígrafos 
que Alsina y Fibla niegan. Por mucho que diga el 
Alcalde la transparencia brilla por su ausencia en 
la gestión de PSPV-PSOE y Totes i tots. Es la Ley 
quien nos otorga el derecho a acceder a todos los 
expedientes que solicitemos sin que el Alcalde 
pueda impedirlo.
La empresa debe más de 250.000 euros al 
Ayuntamiento y frente a esa deuda que ha crecido 
trimestre tras trimestre, la pasividad y la inacción 
de todos los concejales del gobierno municipal es 
escandalosa y merecedora del reproche político y 
social.
Mientras decenas de comercios y autónomos, 
sin ingresos, han pagado puntualmente todos 
los impuestos y tasas municipales, una empresa 
que recauda todos los días ha dejado de pagar 
el canon comprometido sin que el gobierno de 
Guillem Alsina y Anna Fibla tomara ninguna 
decisión al respecto. La doble vara de medir es 
un escándalo y un agravio.
Desde el Partido Popular queremos conocer quien 
dio la orden de mirar hacia otro lado mientras la 
deuda crecía y no se actuaba. No es posible que 
una deuda superior a los 250.000 euros no levante 
ninguna alerta ni provoque la reacción de un 
gobernante que sea mínimamente responsable.
Los comerciantes y autónomos que con mucho 
sacrificio sí que han cumplido con sus obligaciones 
fiscales merecen una explicación veraz por parte 
del gobierno municipal. De la misma forma que los 
vecinos de la costa sur merecen que se les escuche 
de una vez y se den las explicaciones que se han 
negado hasta el momento de la decisión unilateral 
que tanto les está perjudicando en el día a día.
La pandemia ha servido al Alcalde para esconderse 
todavía más, limitarse a intervenir allá donde sabe 
que no le harán ninguna pregunta incómoda y 
dejar pasar los días sin tomar ninguna decisión 
valiente. En unos días hablaremos del dinero que 
le sobró al Ayuntamiento de Vinaròs en 2020 y será 
entonces cuando se valorará lo que se hizo y, sobre 
todo, lo que no se hizo en el año de la pandemia.

Dia de la Dona

Per Marcela Barbé

El 8 de Marzo fue 
institucionalizado por 

Naciones Unidas en el año 1975 como el Día 
Internacional de las Mujeres. Este año, debido a 
la pandemia que estamos sufriendo se celebrará 
de diferente manera, menos presencial, como es 
necesario hacerlo, aunque internamente con la 
misma fuerza que en años anteriores.
 
ME TOO nos enseñó que el cambio es posible 
a través del activismo colectivo, sin miedos a 
manifestarse pacíficamente. Hay que movilizar a 
los gobiernos y a la sociedad civil a tomar medidas 
audaces y exigir que se cumplan las promesas 
y denuncias que año tras año se solicitan en 
manifiestos por la igualdad de género. Revindicar 
el derecho de las mujeres a tomar decisiones 
en todas las esferas de la vida, la igualdad, la 
remuneración, la distribución equitativa en los 
trabajos domésticos y el fin de toda clase de 
violencias contra las mujeres.
 
El 8 de marzo es un día muy especial para 
reflexionar sobre los logros que se han 
alcanzado en los últimos años de democracia, de 
reivindicaciones también para planificar retos que 
todavía debemos alcanzar.
 
Tenemos que seguir una senda de igualdad 
entre todos para construir un mundo libre de 
violencias  para nuestros hijos y nietos y esto 
solo lo conseguiremos trabajando codo con codo 
hombres y mujeres en comunión.
¡Deseamos para todos/as un 8 de Marzo en paz y 
en igualdad de condiciones!
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Reciprocitat televisivaResidència municipal

Per  Berta Domènech

El 2021 serà recordat per moltes 
coses, entre elles, l’any que 
Vinaròs va obrir la primera 
residència de titularitat pública 

per a persones majors.
La residència compta amb una construcció de 
tres plantes i un total de sis mil metres quadrats 
per albergar serveis de caràcter social, personal 
i sanitari en funció de les necessitats de les 145 
places per a persones majors residents, de les quals 
85 són de titularitat pública.
Tindre una residència amb serveis integrals per 
a persones en diferents graus de dependència 
o sense ella, ha necessitat un llarg procés que 
culmina aquest any. Ningú pot discutir la necessitat 
d’una  residència en una societat on l’esperança de 
vida cada cop és més alta i la natalitat més baixa, 
una societat en la que treballen els dos cònjuges i 
necessita suport per a la cura dels més majors.
La residència és un espai de convivència i benestar 
que respecta la intimitat però també vol afavorir les 
relacions interpersonals; és un espai que vetla per 
la seguretat alhora que dona confort; un espai que 
es relaciona amb els serveis locals per aconseguir 
un servei efectiu i integral.
Des de l’equip de govern estem molt contents de 
poder comptar amb aquest servei, tot i això és cert 
que és un moment complicat i sabem el que han 
patit en altres residències de poblacions veïnes, 
però seguirem tots els protocols sanitaris, serem 
cautelosos i vetlarem sempre per la salut de les 
persones usuàries i treballadores.

Ara fa 10 anys que TV3 no es pot vore al País 
Valencià en les seues emissions regulars, malgrat 
ser, de molt, la televisió més vista i més valorada 
al Principat de Catalunya.     També, ara que per 
sort,  podem vore  APunt i IB3 , trobaríem molt 
sensat, per no dir normal, que totes aquestes 
televisions es pogueren rebre a casa nostra 
com es reben altres televisions d’àmbit estatal. 
Cal dir que d’aquesta manera podríem parlar 
d’igualtat    d’emissions i d’oportunitats de les 
emissores que emiteixen en català o en castellà.
La no reciprocitat entre les emissores que, ara 
per ara, retransmeten    en català , malgrat tots 
els esforços que s’han fet des  de les diferents 
plataformes cíviques, no tenen cap efectivitat, 
és una prova més que tot és conseqüència d’una 
falta de voluntat política del govern central, com 
passa en tantes i tantes coses. 
L’Estat pot autoritzar, ara mateix, un múltiplex 
específic per al País Valencià , cosa que faria 
que la reciprocitat demanada es dugués a 
terme , però  falta voluntat política per  part del 
Govern Central, cosa que, ara per ara no la hi 
ha, aquest múltiplex ara depèn de la    Direcció 
General de Tecnologies de la Informació i les 
Comunicacions que depèn de la Conselleria 

d`Hisenda i Model Econòmic , que ara 
està en mans del PSOE. Això ens fa 
pensar que si, no hi ha reciprocitat, és 
per culpa de diàleg entre les administracions del 
PSOE , on tenen majoria tan al País Valencià com 
a les Illes. A Catalunya, però, se suposa que hi ha 
un govern  amb clars vincles independentistes. 
Malgrat tot, la reciprocitat no es duu a terme.   
Va ser el juliol del 2013 que els governs de País 
Valencià i de Catalunya van signar un conveni 
de col·laboració entre les dos Generalitats, que 
ara,    després del temps transcorregut, no s’ha 
acomplert per cap de les dos parts i  que manté 
aquest dret que tenim tots els ciutadans com és 
la reciprocitat, sense consolidar-se.
Aquest fet ha motivat que moltes entitats 
cíviques, culturals i sindicats  hagen protagonitzat 
moltes campanyes, manifestacions i accions de 
tot tipus en favor  de la reciprocitat.
La reciprocitat informativa i la transparència  és 
un dret que tenim tots els ciutadans , i el no 
dur-la a terme és un atemptat contra la llibertat 
d’informació i contra la llibertat d’opinió que 
tenim totes les persones .

 Volem vore amb claredat  APunt , IB3  i TV3.  

ASSOCIACIÓ CULTURAL

JAUME I
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PESCAE L  D I A R I E TVinaròs
Andrés Albiol Petxinilla ull de pany

PARTES ESTADISTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE GENER DE L’ANY 2021 (I)

Aguas movidas en el fluctuante invierno
Semana con mar inestable que no dejó faenar todas las jornadas a los barcos. Hubo llevantols y 
merlinas. Las extracciones resultaron flojas. Y las valoraciones estables.

La pesca de arrastre operó a diario normal menos el martes, en que solo salieron dos de los siete 
bous. Las capturas eran; langostino, gamba, calamar, pescadilla, salmonete, rape, peluda, galera, 
caracol, pulpo roquero y blanco, raya, canana y morrallas.
El cerco, el miércoles una ya caló y desembarcó 100 cajas de boquerón (8 kg/caja). Y el jueves, 2 
llevaron 350 de seitó y 100 de sardina. La procedencia era: 1 local y otra de Barcelona.
Los artes menores pescaron a medias. Tres pillaron sepia. Dos sargo y mabre. Tres lenguado y rombo. 
Y una langosta, bogavante y cabracho.
El palangrillo costero, una atrapó con anzuelo lubina, dorada y pargo.
Y la recolecta de pulpo roquero con cadufo han iniciado una veda de 4 meses.

Ecos de ‘Mar’; Clima y cambio climático
Según los científicos el clima cambia de una manera natural. Sucede así desde hace millones de 
años sin que media la intervención humana. Pero cuando habitualmente hablamos de cambio 
climático nos referimos precisamente a modificaciones en el clima inducidas por la mano del 
hombre. Aunque sería más correcto decir impulsadas por los gases que liberamos a la atmósfera, 
como el CO2, N2O, CH4, producto de actividades como la quema de combustibles fósiles o prácticas 
de ganadería intensiva y que incrementan el efecto invernadero. Dicho efecto en sí mismo no es 
negativo, puesto que es natural y permite que nuestro planeta sea más ‘calido’, reteniendo parte del 
calor que llega del sol y que, de otra forma escaparía al espacio. El problema surge cuando el hombre, 
a partir de la revolución industrial libera al aire gran cantidad de CO2 al quemar carbón, petróleo, 
etc. Los investigadores coinciden en que el aumento de gases ‘invernadero’ en la atmósfera causa 
un aumento de la temperatura media del planeta cuyo origen no es natural sino antropogénico. 
Las secuelas de este rápido crecimiento de temperatura variarán en función de la zona; fusión de 
los hielos, elevación del nivel del mar, alteraciones en los regímenes de lluvias, etc. Estudios llegan a 
pronosticar cambios en la circulación oceánica. En conjunto, supondrán en muchos casos una grave 
alteración de los ecosistemas marinos y terrestres y sobre el hombre.

És un marisc degustat des de la prehistòria 
per la seua saborosa impressió muscular. Els 
xiquets feíem petxinilles amb una pedra o 
espàtula, ja que bullides, torrades, a la paella 
estan saboroses. Ara està prohibit recol·lectar-
les. En castellà li diuen lapa ojo de cerradura. El 
seu nom científic és Diodora graeca. Mol·lusc 
de la classe Gasterópada, de la família Fisurela 
viu pegada a les roques des d’1 fins als 20 
m de profunditat. Té forma de bol aplanat i 
ovalat. El seu àpex situat abans del centre de 
la petxina té un orifici allargat, sense septe, 
amb una de les extremitats truncada, per on 
ix l’aigua i els productes de rebuig. El bord de 
la corfa està denticulat. L’escultura la formen 
20 costelles radials fortes, alternades amb 
altres menors més dèbils i secundàries, a més 
de 12 cordons concèntrics, per a fer un robust 
reticulat. Composta per un 90% de substàncies 
inorgàniques i la resta d’orgàniques l’animal les 
segrega i calcifica, amb creixements a intervals 
temporals cíclics. És de color terrós amb bandes 
radials i tacada de roig i gris. L’interior blanc 
brillant és llis. Talla 3 cm de llarga i 2 d’ampla. El 
cos carnós de tonalitat groc-taronja situat davall 
la petxina posseïx un peu central allargat amb 
funció locomotora i de ventosa. Corporalment 
està embolicat pel manto de consistència 
papilosa pel marge i que li sobreïxen 35 
tentaclets al seu voltant. La zona cefàlica té dos 
llargs tentacles i en la base els ulls. La boca, amb 
la llengua llarga i rasposa rosega algues per a 
menjar. Les brànquies són pinnadas. De jove és 
mascle i de major femella. Fecundació externa a 
la tardor. Els ous eclosionen en larves pelàgiques 
que es fixen a substrat i creixen. Després d’un 
recorregut nocturn per a alimentar-se, inclús de 
detrits, les pegellides de dia es fixen al mateix 
lloc de la roca.

PEIXOS:  
Seitó (Boquerón)                       455 kg 
Escrita (Raya)                           576
Mantes (Batoideos)                    12
Besuc (Besugo)                        422
Voga/Xucla(Boga/Picarel)       924
Rallat (Bonito)                             1
Cavalla (Caballa, Verdel)     1.502
Vetes (Cintas)                               149
Congre (Congrio)                          390
Gall (Pez de S. Pedro)                   47    
Orà (Muixarra, Dorada)                672
Móllera (Fanéca)                          885
Gallineta (Cabracho)                     13
Sorell (Jurel, Chicharro)            7.980
Asparrall (Raspallón)                   850
Palá (Lenguado)                          182
Sarg (Sargo)                                 71
Lliri (Anjova)                                223
Llobarro (Lubina)                          23
Panagal (Bocanegra)                   20
Mabre (Herrera)                           82
Aranya (Araña)                           290

Pagell (Pagel, Breca)                 983
Peluda (Solleta)                         773          
Lluç (Pescadilla, Merluza)       4.028
Rap (Rape)                              1.822
Aspet (Espetón)                         253
Jurioles (Rubios, Lucerna)         195  
Moll (Salmonete)                     3.409
Morralla (Serranos, etc)          1.399
Sardineta (Sardina)                   864
Mero (Cherna)                             10
Sorella (Jurel real)                     119             
Llisa (Mújol)                                 29 
Biso (Estornino)                           23
Gatet (Pintarroja)                         58
Roncador (Roncón)                   321
Rata (Miracielo)                           54
Misèria (Bruixa, Gallo)                 96
Peix de rei (Pejerrey)                   31
Mamona (Brótola de roca)            2
Saboga (Alosa)                             2              
Vidrià (Mojarra)                             4
Rom (Rèmol, Rombo)                   7
Palaí (Acedía)                              25     

                                             _______
Total.......................       30.274
CRUSTACIS:  
Cranc de paleta (Cangrejo)      56
Escamarlà Cigala)                      5
Llagostí (Langostino)                   730   
Galera (Estomatoideo)             5.361
Llangosta (Langosta)                      2
Gamba(Quisquilla,Camarón)      145
                                                          ______                                                      
Total................................    6.300
MOL·LUSCOS:
Calamars (Calamares)                  358
Sepió punxa (Choquito)                  40
Canana (Pota, Volador)                772
Sèpia (Choco, Jibia)                   1.369                                                                                                                          
Polp roquer (Pulpo roquero)       1.435
P. blanc (P. blanco)                    1.149
P. mesquer (P. almizclado)           324
Caragol punxent(Cañailla)         50
Llonguet (Holoturia)                    5                     
                                                ____      __
    Total……………….…       5.500

Total Arrossegament......   42.074  

PEIXOS:
Seitó (Boquerón)                   14.570
Orá (Dorada)                                60
Sarg (Sargo)                                 14
Llobarro (Lubina)                           2
Mabre (Herrera)                              3
Pagell (Pagel, Breca)                      7
Sardineta (Sardina)                 5.534  
Sorella (Jurel real)                         4
Corva (Corvallo)                           2
Dèntol (Dentón)                            1
Chopa (Cántara)                            6
Salpa (Salema)                              8
Cranc blau(Cangrejo azul)            2
                                                ______
Total...............             20.213       

MOL·LUSCOS:
Sèpia (Sipia, Choco)                      3
Total Cèrcol .......           20.216
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TAULER MUNICIPAL

ANUNCI LICITACIÓ
L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 23 de febrer 
de 2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la contractació del 
CONTRACTE MENOR de les obres de  CONNEXIÓ A LA XARXA GENERAL 
DE PLUVIALS ENTRONCAMENT EXTRAMURS AVDA. Mª AUXILIADORA 
DE VINARÒS, obra inclosa i finançada pel Pla de Cooperació Provincial 
d’Obres i Serveis per a l’any 2020 de la Diputació Provincial de 
Castelló. (EXP.OBRES 04/20 GEST. 7292/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. 
Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a la 
pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant.

Data límit de presentació de la documentació electrònicament: 
l’11 de març de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de 
l’Ajuntament de Vinaròs.

ANUNCI LICITACIÓ
L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 25 de febrer 
de 2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la contractació del 
SUBMINISTRAMENT D’EQUIPS DE PROTECCIÓ INDIVIDUAL I MATERIAL 
HIGIÈNIC FRONT A LA COVID-19. (EXP.GRALS. 13/20 GEST. 4047/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. 
Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a la 
pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació electrònicament: 
el 8 de març de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de 
l’Ajuntament de Vinaròs.
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ACTUALITATE L  D I A R I E TVinaròs

PUBLICITAT

ESQUELES

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

Vinaròs, març 2021

ELS TEUS NEBOTS I FAMÍLIA ET RECORDEM
SEMPRE AMB MOLTA ESTIMA. 

D.E.P.

Pregueu a Déu per l’ànima de

Ens va deixar cristianament
el dia 24 de febrer de 2021 als 101 anys.

AGUSTINA PITARCH SEGURA

XIII JORNADES  
DE LA CUINA DE LA

  964 401 912

M
ESURES DE SEGURETAT COVID-19

G A
L E

R
A

DEL 26  
DE FEBRER  
AL 28  
DE MARÇ 
VINARÒS  
2021

 
 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 Turisme Vinaros
 www.amarvinaros.com 
 www.turisme.vinaros.es

Turisme

INFO MENÚS

TOTS ELS
 M

EN
ÚS DISPONIBLES PER EMPORTAR
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 
h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

6 març SANZ c. Pont, 83

7 març VALLS Zona turística nord, 11

8 març MATEU c. Sant Francesc, 103

9 març TORREGROSA Av. Llibertat, 9

10 març PITARCH c. del Pilar, 120

11 març VINARòS FARMACIA av. País Valencià, 15

12 març FERRER pl. Sant Antoni, 39

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

DILLUNS A DISSABTES (Excepte festius) DIUMENGES I FESTIUS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
              Des de 6:30 a 19:30, cada 30 minuts       
              20:30 i 21:30

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA   
              Des de 6:30 a 21:30, cada 60 minuts      

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 20:30 cada 30 minuts
             21:00 i 22:00

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 22:00 cada 60 minuts
             

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 20:30, cada 30 minuts       
              21:30 i 22:30

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 22:30, cada 60 minuts       
          

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 20:50 cada 30 minuts
             21:50 i 22:50

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 22:50 cada 60 minuts
             

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs- Benicarló-Peníscola:  

Riu Servol - Avg. Llibertat (només de tornada) - Esglèsia (només d’anada) 
- Avg. Picasso - Avg. Pio XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Polig 
Industrial (pista atletisme) - Polig. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, 
Km1045.8 - Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francescc,29 - 
Jardins Plaça Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming 
(Mercadona i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. 
P.Luna, Plenamar - Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Grna 
Hotel Peníscola - Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, 
Piscina Municipal - Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments 
Picasso - Hotel Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. 
Luna,19) - Hotel Maria Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Avg Primo de Rivera, 
31) - Plaça Constitució, Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)



8m
DEL VIERNES 5 AL 
LUNES 8 DE MARZO

ENCENDIDA VIOLETA
Con ocasión de la celebración 
del Día Internacional de la 
Mujer a cargo de la Concejalía 
de Obras  y Servicios del 
Ayuntamiento de Vinaròs. 

VIERNES 5 DE 
MARZO A LAS 18h

DIRECTO DE INSTAGRAM 
@CASALJOVEVINAROS
Charla a cargo de Marta Oliver 
y Berta Peris «Qué cuerpo quieren 
que tengas Instagram y Tik tok?. 
Prevención de los trastornos de 
la conducta alimentaria 
en adolescentes» 

DOMINGO 7 DE 
MARZO A LAS 18:30h

DIRECTO EN YOUTUBE 
DE FEMME FORÇA VINARÒS
Charla a cargo de Esperanza 
Marín Romero «La importancia 
de la educación sexual» 

DEL LUNES 8 AL 
MIÉRCOLES 10 DE MARZO 

LECTURA DE MICRORRELATOS
«Mujeres Capaces»  en Cadena 
Ser Maestrat. Organizado por 
Consejo Municipal de FPA, 
Asociación de Alumnas y 
Concejalía de Educación.

LUNES 8 DE MARZO

DIFUSIÓN EN LAS REDES 
SOCIALES DE LA GRABACIÓN 
DEL POEMA «Canción de hacer 
camino»  de M. Mercé Marçal: un
canto intercultural a la sororidad 
con participación de las alumnas 
de idiomas del Consejo M. de FPA.
 Organiza: Consell Municipal de FPA

EMISIÓN DEL CORTOMETRAJE 
 «La boda»  (2012) de Marina 
Seresesky, por Canal 56.
Organiza: Consell Municipal de FPA

MARTES 9 DE 
MARZO A LAS 20:00h

DIRECTO EN YOUTUBE 
DE FEMME FORÇA VINARÒS
Charla a cargo de Emilia de 
Sousa y Verónica Grau 
«Feminismo jurídico» 

MIÉRCOLES 10 DE
MARZO A LAS 17:00h

 
JORNADA DE PREVENCIÓN DE 
ADICCIONES CON PERSPECTIVA 
DE GÉNERO en línea a cargo 
de las UPCCAs en Red 
Comunidad 
Valenciana.
 

JUEVES 11 MARZO
A LAS 18:00h

TERTULIA LITERARIA 
«Canto rodado» de Maria Barbal con 
participación de la autora en línea.
Inscripción previa al Consejo
Municipal de FPA, con un mensaje 
de WhatsApp al 667958841

MIÉRCOLES 10 
MARZO A LAS 20:00h

DIRECTO EN YOUTUBE 
DE FEMME FORÇA VINARÒS
Charla a cargo de Nathalie 
González y Verónica Grau 
«Mujeres olvidadas la historia».

MIÉRCOLES 24 
MARZO A LAS 18:30h

CONFERENCIA- COLOQUIO 
EN LÍNEA «Determinantes de 
salud y enfermedad en las mujeres»
a cargo de Vita Arrufat Gallén,
Médica Especialista en Medicina 
Preventiva y Salud Pública.

JUEVES 25 DE 
MARZO A LAS 19:00h

CONFERENCIA «Como vivir la
vulnerabilidad en tiempos de 
pandemia», a cargo de Maite 
Meseguer, psicóloga y sexóloga, 
habilitada como educadora social.

SÁBADO 6 Y DOMINGO 27
DE MARZO A LAS 20:30h

MONÓLOGOS EN LÍNEA
«Lo que el agua me dio» 
A cargo de de los grupos de teatro
joven de Puro Teatro Artes Escénicas. 
Presentan de forma teatralizada y 
en primera persona las vidas de artistas 
de distintas disciplinas que han 
revolucionado su época con su vida 
y su arte, a través del hilo creador del agua.
Dirección y creación Toni Guillot,  Puro Teatro
Artes Escénicas. Producción Carlos Gil
Duración 22'. Idiomas castellano/valenciano

Helen 
Keller

DolorsAleu  Riera

Vinaròs. 8 de marzo. Día de la Mujer
PROGRAMACIÓN 

#VisibilizaIgualdad #VinaròsSimplica

visibilicemos lo invisible!

Bertha
Benz

Anna
Mª Lluch

2021


